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1Aanbiedingsbrief pag. 5
Fractie Vragen

HIER 1. Uitkering gemeentefonds ruim 122 miljoen euro, in 2020 bijna 102 miljoen 
euro (zie begroting 2020). Waarom wordt gesteld in aanbiedingsbrief dat 
uitkering gemeentefonds opnieuw niet meestijgen?

De uitkering gemeentefonds 2021 van € 122 miljoen is 
gebaseerd op de meicirculaire 2020. Bij elke circulaire 
informeren wij u over de (financiële) gevolgen voor de 
begroting. Bij de begroting 2020 was de uitkering 
gemeentefonds € 118 miljoen. De genoemde € 102 
miljoen in uw vraag kunnen wij niet duiden. De 
opmerking in de aanbiedingsbrief over het niet 
meestijgen van de algemene uitkering heeft betrekking 
op de stijging van uitgaven van vooral de WMO en de 
jeugdzorg. 

Samenvatting – pag. 7-10

1
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Fractie Vragen

Hart 1. Pag. 10: Klopt onze conclusie dat het geraamd resultaat van de 
programmabegroting 2021 en volgende jaren positief is dankzij de, door 
de Provincie geadviseerde, andere wijze van boekhouden? 

De handreiking van de provincie inzake de gewijzigde 
omgang met kapitaallasten heeft inderdaad een positief 
effect op het geraamd resultaat. In de tabel op blz. 132 
van de programmabegroting is het effect van 
“herberekening kapitaallasten” vermeld.

Investeringen – pag. 11-13
Fractie Vragen Antwoorden
HIER 1. Pag. 12. Welke gemeenten zijn als referentie gemeenten genomen? Voor de verplichte beleidsindicatoren zijn als referentie 

opgenomen gemeenten van meer dan 50.000 
inwoners en minder dan 100.000 inwoners. 

HIER 2. Pag. 12 Hier wordt gesproken over het voortbestaan en de hoogte van de 
bestemmingsreserve sociaal domein. In het raadsvoorstel, punt 5 is dit 
anders geformuleerd. Graag toelichting

Op bladzijde 12 is de tekst opgenomen, zoals deze 
was opgenomen in de begroting 2020. Hiermee wilden 
we aangeven, dat dit de huidige, bestaande afspraak is 
en dat we hier nu bij deze begroting 2021 op 
terugkomen. In het raadsvoorstel is onder punt 4 het 
voorstel van het college opgenomen over het 
voortbestaan en de hoogte van de 
bestemmingsreserve.  Voorgesteld is om de 
bestemmingsreserve Sociaal Domein te handhaven 
voor het bestedingsdoel transformatie, preventie en 
innovatie binnen het sociaal domein. De hoogte van de 
bestemmingsreserve komt in het voorstel van het 
college terug in de vorm van dat de nu beschikbare 
middelen in de reserve gebruikt worden voor preventie 
en innovatie sociaal domein. Er vinden geen 
toevoegingen meer plaats vanuit eventuele 
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gerealiseerde overschotten op exploitatiebudgetten bij 
een jaarrekening. De “gesloten kolom” wordt hiermee 
losgelaten. 

VVD 1. We begrijpen het niet helemaal rondom het bestemmingsreserve sociaal 
domein. Het begroten mag niet meer in een gesloten kolom en inzetten 
van bestemmingsreserves ter afdekking van risico's is niet meer 
toegestaan, maar we blijven het bestemmingsreserve wel handhaven? 
Mag het nu wel of niet gehandhaafd blijven vanuit het gemeentelijk 
financieel toetsingskader 2020?  Wat zijn hiervan de praktische 
consequenties? 

Het instellen van een bestemmingsreserve is een 
bevoegdheid van de raad en dat is en blijft toegestaan. 
Het gaat bij het gemeentelijk financieel toezichtkader 
2020 om de “bestemming” d.w.z. het doel van de 
bestemmingsreserve. Het gebruiken van een 
bestemmingsreserve om risico’s op te vangen, zoals 
de risico’s die zijn opgenomen in de paragraaf 
weerstandsvermogen, is niet meer mogelijk vanaf de 
begroting 2020. De daar vermelde risico’s kunnen 
alleen afgedekt worden met Algemene Reserves. De 
praktische consequentie hiervan is dat we vanaf 2020 
de geïnventariseerde risico’s sociaal domein afdekken 
met de Algemene Risico Reserve. 
Het handhaven van de bestemmingsreserve zoals 
voorgesteld met het doel: transformatie, preventie en 
innovatie in het sociaal domein, is en blijft toegestaan. 

VVD 2. Er wordt twee jaren achter elkaar een miljoen ingezet voor Corona. Is dit 
enkel om incidentele gaten te dichten of wordt dit ook gebruikt om 
(structurele) oplossingen te ontwikkelen die mogelijk ook tot na corona 
blijven (denk aan ontwikkelingen op digitale participatie?)

De middelen zijn bedoeld om incidentele problemen op 
te lossen. Mogelijke structurele zaken komen terug bij 
de kadernota en begroting 2022.

Hart 1. Pag. 11: waarom staat het voorbereidingskrediet N279 niet onder het 
kopje Voorbereidingskredieten?

Deze had inderdaad onder het kopje 
‘voorbereidingskredieten’ moeten staan.

Hart 2. Pag. 12: Bij wijze van verificatie: de reserves sociaal domein blijven 
beschikbaar voor investeringen en niet voor tegenvallers in de uitvoering?

Voorgesteld is de bestemmingsreserve sociaal domein 
te handhaven met het doel investeringen te doen voor 
transformatie, preventie en innovatie in het sociaal 
domein. .

Hart 3. Pag. 11: Wat is het verschil tussen de ‘korte route’ Groenrenovaties 
(€459K) en Renovatiegroen Integrale projecten (€137K)? 

De korte route groenrenovaties zijn projecten die alleen 
vanuit groen worden opgestart, renovatiegroen 
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integrale projecten zijn projecten vanuit de andere 
disciplines (riool, wegbeheer) waarbij vanuit groen een 
bijdrage wordt gevraagd.

Programmalijnen – pag. 14-17
Fractie Vragen Antwoorden
VVD 1. Waarom is er een nieuwe naam voor het burgerinnovatiefonds? In de eerste opzet met het bureau ConsultingKids en 

de werkvormen die het bureau gebruikt in de klassen 
van verschillende basisscholen, is aan de kinderen 
gevraagd op welke manier we meer reclame kunnen 
geven aan het burgerinnovatiefonds. Vanuit de 
kinderen kwam het idee om de naam te veranderen, 
dat werd Nieuwe Ideeën Fonds.  

VVD 2. Consultingkids? Wie zijn dat? Bureau ConsultingKids werkt met kinderen aan 
volwassen vraagstukken. Zie link voor meer informatie 
over het bureau
https://www.consultingkids.nl/

VVD 3. Nieuwe ideeenfonds: de VVD zou graag een keer een 
overzicht/presentaties op beeldvormende avond willen zien van 
gerealiseerde projecten via dit fonds. (p14 en p20) Dat geldt ook voor het 
leefbaarheidsbudget (p15). We vinden het mooi dat we dit soort potjes 
hebben om snel te kunnen schakelen en waardevolle initiatieven kunnen 
steunen die anders tussen wal en schip vallen of door een lange 
carrousel moeten, maar zijn wel benieuwd naar de oogst. 

Voorstel om met een RIB een overzicht van 
toegekende NIF aanvragen te laten zien en een 
overzicht van de leefbaarheidsinitiatieven. Wat betreft 
het leefbaarheidsbudget is eerder in antwoord op een 
technische vraag (sept 2018) een overzicht gegeven 
van de initiatieven van dat jaar. Eind dit jaar 
verstrekken we een actueel overzicht van de 
leefbaarheidsinitiatieven. 

PROGRAMMA’S

https://www.consultingkids.nl/
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0 Programma Bestuur en Ondersteuning – pagina 19-24
Fract
ie

Vragen Antwoorden

VVD 0.3.1 Toetsen vastgoedportefeuille, komt deze toets met advies nog naar de raad? De screening/toets van de vastgoedportefeuille 
volgens de Balanced Score Card-methode op de in de 
Kadernota Vastgoed opgenomen prestatievelden vindt 
plaats in de eerste helft van 2021 en volgens de 
huidige planning worden de eerste resultaten nog vóór 
het zomerreces 2021 aan de raad gerapporteerd.

VVD Elk jaar ontbreken de beleidsindicatoren van referentiegemeenten en elk jaar wordt er naar gevraagd om te weten of 
we 
a) weinig/veel externe inhuur hebben, 
b) weinig/veel apparaatskosten hebben, 
c) weinig/veel overheadkosten hebben. 
Die cijfers moeten van andere gemeenten er toch ook zijn. De VVD wil deze graag weten.

Die cijfers zijn er ook. 
In de meest recente 
personeelsmonitor van 
het A&O fonds worden 
we vergeleken met 
onze “peergroup” (alle 
gemeenten 50-100K 
inwoners) en alle 
gemeenten in 
Nederland. Daaruit 
blijkt: 

1. Ons 
personeelsbe-
stand is lager

2. Ons 
ziekteverzuim 
is lager

3. Onze inhuur is 
veel lager
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Zie hiernaast.

Verder nemen we deel 
aan “Vensters voor 
bedrijfsvoering” waar 
we worden vergeleken 
met gemeenten die 
ervoor gekozen 
hebben om zich op 
meerdere 
bedrijfsvoeringaspecte
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n te laten 
benchmarken. 
Vergelen met 35 
andere gemeenten 
komt daar een 
vergelijkbaar beeld uit 
naar voren, waarbij de 
rode cijfers die van 
onze ambtelijke 
organisatie zijn.

VVD Kunt u laten zien waar de taakstelling personeel is verwerkt en hoeveel dit was? De taakstelling personeel was € 500.000. Wij hebben 
die verwerkt door de personeelskosten 2021 met dat 
bedrag af te ramen, alvorens de inflatiecorrectie 2021 
en via de kadernota/begroting 2021 voorgestelde 
formatie-uitbreiding op te nemen. De taakstelling is 
gerealiseerd door het schrappen van een 
directiefunctie, een leidinggevende, een 
programmadrager en efficiency voordelen in 
ondersteunende functies (bijv. verder digitaliseren 
financiële administratie) 

VVD 0.1.6 Raad van verbeelding, kunt aangeven wanneer de raad het eindproduct hiervan 
gaat zien?

Vanwege de eerdere en thans weer aangescherpte 
maatregelen voor het terugdringen van het coronavirus 
is helaas vertraging in de voortgang van het proces 
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opgetreden. Een eindproduct kan naar verwachting 2e 
helft 2021 worden opgeleverd.

VVD 0.4 Hier heeft u het over de gemiddelde belastingdruk zo min mogelijk laten 
toenemen, wel trendmatige aanpassingen. Vervolgens noemt u alleen de BIZ, hoe zit 
het met andere belastingen?

De BIZ Veghel is , zo deze met ingang van 2021 wordt 
ingevoerd, niet onderhevig aan trendmatige 
tariefaanpassingen. De tarieven zijn voor de 
belastingjaren 2021-2025 gefixeerd. De BIZ is een 
bestemmingsheffing waarvan de opbrengst ten gunste 
komt van de beide BIZ-stichtingen. 
Bij de berekening van de OZB tarieven 2021 zijn de 
uitgangspunten van de programmabegroting 2021 van 
toepassing.
De tarieven rioolheffing 2021 zijn maximaal 100% 
kostendekkend en volgen het stramien van het 
Verbreed gemeentelijk rioleringsplan 2017-2022 
waarbij de belastingdruk gefaseerd wordt verschoven 
van gebruikers naar eigenaren van vastgoed.
De tarieven afvalstoffenheffing 2021 en reinigingsrecht 
2021 zijn maximaal kostendekkend en volgen de 
(externe) kosten van het doen ophalen en verwijderen 
van huishoudelijk en bedrijfsafval.
De tarieven begraafplaatsrechten 2021 zijn aan een 
volledige kostenherijking onderworpen en worden voor 
belastingjaar 2021 niet geïndexeerd.
De tarieven toeristenbelasting blijven voor 
belastingjaar 2021 ongewijzigd.
De tarieven reclamebelastingen 2021 Veghel, 
Schijndel en Sint-Oedenrode worden conform 
afspraken met de ondernemersverenigingen 
(Convenant reclamebelasting Meierstad 2019-2021) 
met +2% geïndexeerd. Bij de komst van de BIZ Veghel 
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vervalt met ingang van belastingjaar 2021 de 
reclamebelasting Veghel.
De leges zijn maximaal 100% kostendekkend en 
worden met + 1,7 % geïndexeerd (prijs netto materiële 
overheidsconsumptie 2021) tenzij sprake is van 
wettelijke maxima en extern doorberekende kosten.
De overige tarieven gemeentelijke belastingen zijnde 
marktgelden en scheepvaartrechten worden eveneens 
met +1.7% geïndexeerd.

SP 1. Er wordt gesproken over ontwikkeling naar zelfsturende teams en de 
“Meierijstadse manier van werken”. Toch is de post externe inhuur nog altijd 
groot. Past bij deze ambitie niet een streven naar een forse vermindering van 
externe inhuur? En waarom schrijft u, dat er altijd een lager bedrag wordt begroot 
dan er werkelijk wordt betaald. In hoeverre is het geraamde bedrag dan reëel? 

Zie antwoord op de vragen van de VVD hierboven. 
Aanvullend: de ambitie is vooral om onze burgers, 
instellingen en bedrijven goede dienstverlening te 
geven. En indien nodig wordt daarvoor – iedere 
aanvraag voorzien van een zorgvuldige afweging door 
de directie –ingehuurd. Op begrotingsbasis nemen we 
alleen de posten op waar expliciet tevoren inhuur  
plaats zal vinden (bijvoorbeeld voor oproepwerk in de 
zwembaden of andere piekmomenten. Op rekening 
basis wordt daar inhuur aan toegevoegd voor 
projecten of ter overbrugging tussen het vertrek van 
een vaste kracht en de komst van een nieuwe vaste 
kracht. Werving van nieuwe medewerkers kost immers 
tijd en voor sommige functies is a la minute vervanging 
noodzakelijk.

SP 2. De reclamebelasting voor centrum (Binnenstad?) Veghel vervalt door invoering 
van de BIZ. Toch is aan reclamebelasting nog steeds een zelfde inkomstenpost 
geraamd (blz. 61) Hoe valt dit met elkaar te rijmen?

Bij invoering van de BIZ centrum Veghel (eerst na 
instemmend  raadsbesluit en na geconstateerd 
voldoende draagvlak bij de bijdrageplichtigen) start 
met ingang van belastingjaar 2021 de heffing en inning 
van de BIZ. Bij raadsbesluit (begin 2021) zal dan met 
ingang van begrotingsjaar 2021 de verordening 
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reclamebelasting Veghel met terugwerkende kracht 
worden ingetrokken. Bij die gelegenheid vindt er dan 
ook een analoge begrotingswijziging plaats.

SP 3. Worden de geraamde opbrengsten c.q. besparingen m.b.t. de investeringen van 
zonnepanelen/collectoren al meegenomen in de begroting? Zo ja, voor welke 
bedragen?

Ja, de geraamde opbrengsten c.q. besparingen m.b.t. 
de investeringen van zonnepanelen/-collectoren zijn al 
meegenomen in de begroting.

De investering van de PV zonnepanelen (€ 577.000) is 
in principe budgettair neutraal omdat de jaarlijkse 
kosten worden gedekt door de besparing op inkoop 
elektra en de verstrekte ESD+subsidie. Afhankelijk van 
de weersomstandigheden levert deze investering een 
gering financieel voordeel op.

Hart 1. In hoeverre sluit 01.11 (Citymarketing) aan bij het doel van taakveld 0.1: ‘Onze 
dienstverlening is klantvriendelijk, resultaatgericht, laagdrempelig, servicegericht 
en dichtbij’? 

Evenals taakveld 0.1. (dienstverlening) geeft 
Citymarketing invulling aan de ambities van 
programma 0.  (bestuur en ondersteuning), zoals het 
zichtbaar en herkenbaar zijn als gemeente.  

Bedragen * € 1.000
Totale lasten voor de diverse panden 2021 2024
Klein onderhoud 6,60 6,60
Storting in vz Groot Onderhoud 28,90 28,90
Verlaging kosten elektra -43,30 -43,30
Rente en afschrijving 34,70 33,80
Totaal lasten 26,90 26,00

Totale baten voor de diverse panden
Bijdrage van derden door gebruikers 10,00 10,00
SDE subsidies 17,54 17,54
Totaal baten 27,54 27,54

Saldo (baten -/- lasten) 0,64 1,54
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PvdA 1. 0.1.10 Omnipark Erp. Vooruitlopend op de realisatie worden al enkele concrete 
projecten uitgevoerd. Maken zij nu al onderdeel uit van de plannen, of zijn het 
nieuwe of extra projecten bedacht voor de Regiodeal?

In gesprek met de initiatiefnemers en betrokkenen bij 
Omnipark Erp gaan we vooruitlopend op de realisatie 
van het Omnipark enkele projecten oppakken om al op 
de kortere termijn een leefbaarheidsverbetering 
mogelijk te maken. Als er elementen van het plan naar 
voren gehaald kunnen worden doen we dat, maar het 
kunnen ook aanvullende leefbaarheidsprojecten zijn 
die nú al aan de leefbaarheid bijdragen, en ook een 
meerwaarde zijn voor het uiteindelijke Omnipark. De 
regiodeal biedt dan de kans om hier een extra impuls 
aan te geven, in termen van ‘versnellen, verbinden en 
vermenigvuldigen’.

1 Programma Veiligheid – pag. 25-27
Fractie Vragen Antwoorden
HIER 1. Veiligheidsinformatienetwerk is nog onvoldoende bekend bij inwoners. 

Welke acties zijn uitgezet om bekendheid te verbeteren
Wij zijn met Buurt Informatie Netwerk (BIN Meierijstad) 
in gesprek over de bekendheid en zijn bezig met een 
campagne waaronder een promotiefilmpje. Daarnaast 
zijn we met het bestuur en de partners bezig over de 
toekomst van BIN.

HIER 2. Verkeersoverlast wordt niet meegenomen in wijkverbeterplannen, wat is 
daarvan de reden.

Verkeer in die zin is geen strategisch thema in het 
integraal veiligheidsbeleid 2019-2022. De verbetering 
van wijken wordt integraal opgepakt vanuit de input 
leefbaarheids- en veiligheidsmonitor. Indien verkeer 
een issue is, wordt dit meegenomen waar het kan. 

Lokaal 1. De beleidsindicatoren laten stijgende cijfers zien. Wat zijn hiervan de 
oorzaken?

We zijn blij met de stijging in HALT verwijzingen, dit 
geeft aan dat er meer jongeren na een overtreding 
actief naar HALT geleid zijn en daar een passend 
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Welke acties onderneemt het college om de cijfers de andere kant op te 
doen bewegen?

traject hebben doorlopen. Dit verkleint de kans op 
recidive en vroegtijdig schoolverlaten aantoonbaar. 
Hier is in 2019 ook bewust op ingezet door de BOA’s 
bevoegdheid te geven om HALT verwijzingen te 
mogen doen.
Het CBS gebruikt voor deze beleidsindicatoren de 
gegevens van de Nationale politie. Wij zijn periodiek in 
gesprek met de politie over de trends en 
ontwikkelingen. De stijgingen geven voor ons geen 
aanleiding om acties te ondernemen. 
De rapportcijfers voor veiligheidsbeleving en 
leefbaarheid in de eigen woonbuurt ontwikkelen zich 
positief. Dit geldt ook voor de indicator “voelt zich wel 
eens onveilig”. Dat was eerder 28% .

VVD 1. 2.1.7 Project pilots collectief besloten vervoer: waar speelt dit en wat 
houdt dat in?

Vanuit Brainport Eindhoven zijn er plannen om 3 pilots 
te houden voor collectief besloten vervoer (CBV). Het 
gaat om pilots in Helmond, Weert en Veghel.
Partijen als ASML, Maxima MC, Fontys, TU/e, DAF 
Trucks, VDL, Philips, gemeente Eindhoven en 
provincie hebben de ‘Intentieverklaring samenwerking 
collectief besloten vervoer (CBV) en infrastructuur 
Brainport Eindhoven’ getekend. In deze 
intentieverklaring geven de partijen aan dat zij 
overtuigd zijn van het belang van duurzame 
bereikbaarheid. Zij leveren inspanningen om hieraan 
bij te dragen door de kansen die CBV biedt te 
ondersteunen. Het doel is de vormen van collectief 
vervoer te versterken; inzet op een vraaggerichte vorm 
van besloten vervoer, met een vervlechting met 
openbaar vervoer (OV). De ambitie is om CBV aan te 
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bieden waar dit het OV verstrekt en waar geen OV 
aanbod wenselijk is. Wat het verder precies is, welke 
maatregelen nodig zijn, wordt nog nader uitgewerkt. Er 
is nog niet besloten of en zo ja wanneer het 
daadwerkelijk wordt ingevoerd en moeten partijen zelf 
nog beslissen of ze meedoen en/of bijdragen.

SP 1. Het politiebureau Veghel wordt opgeleverd. Hoe staat het met de 
inkomsten van verhuur van de ruimtes, die niet voor de politie benodigd 
zijn en welke consequenties heeft dit voor de begroting?

Volgens de planning wordt de verbouwing van 
Stadhuisplein 4 in juni 2021 opgeleverd. Momenteel 
worden er al huurpenningen ontvangen van de politie, 
de brandweer, Ons Welzijn en van Area. Deze 
huurinkomsten hebben geen consequenties voor de 
begroting. Deze waren namelijk als zodanig al 
opgenomen in de begroting. De nu nog vrije ruimtes 
worden nog niet verhuurd maar tijdens de verbouwing 
ingezet voor tijdelijke interne verhuizingen (schuifplan 
voor bewoning tijdens verbouwing). Zodra de 
verbouwing is opgeleverd, komt de tweede verdieping 
beschikbaar voor verhuur. Hiervoor zijn momenteel 2 
kandidaat-huurders in beeld waarmee ook al 
oriënterende gesprekken zijn gevoerd. Deze nog te 
effectueren huurinkomsten worden t.z.t. verwerkt in de 
begroting.

SP 2. We maken wijkverbeterplannen in samenspraak met direct betrokken 
partijen, waaronder ook inwoners. Zijn de inwoners niet juist de eerst 
aangewezen partij om hierover mee in gesprek te gaan? Hoe strookt dit 
met de mooie plannen van participatie?

De inwoners zijn zeker de aangewezen partij in dit 
traject en wij gaan met hen in gesprek op basis van de 
uitkomsten van de leefbaarheids- en 
veiligheidsmonitor. Dat is de eerste stap in het 
participatietraject. Zij kregen uitdrukkelijk een rol in het 
vervolg. 

PvdA 1. 1.1.2 Integrale handhaving
Wat gaan de afspraken over integrale handhaving opleveren?

Het doel van integrale handhaving is dat we slimmer, 
meer data gestuurd gaan samenwerken met interne en 
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extern ketenpartners (zoals politie, Omgevingsdienst,  
Veiligheidsregio Brabant-Noord en de Belastingdienst) 
bij de controles, waarbij we op basis van eerdere 
controles en ervaringen keuzes maken in de 
prioritering.

2 Programma Verkeer, vervoer en waterstaat – pag. 28-31
Fractie Vragen Antwoorden
CDA 1. We vervangen in 2021 drie verkeersregelinstallaties (VRI) aan de 

Rembrandtlaan door slimme installaties, waarmee we beter kunnen 
inspelen op het aanbod van het (toekomstige) verkeer.
Mijn vraag: hoe is de status van Rembrandt boulevard (Hendriks 
Kopelmans ) 

De voortgang van de Rembrandtlaan moet in 
samenhang worden gezien met de goedkeuring van 
het provinciaal inpassingsplan (pip) voor de 
opwaardering van de N279 door de Raad van State en 
een keuze van de gemeenteraad in het kader van het 
MER ten behoeve van de Verbindingsweg N279-
bedrijventerreinen. Uitgangspunt daarbij is dat de 
uitwerking van het woningbouwplan met 
contractpartner Heijmans daarop aansluitend wordt 
voortgezet. 

PvdA 1. 2.2.1 Rond verkeersveiligheid worden cursussen aangeboden van de 
Seniorenraad. Waar richten die cursussen die op? En zijn er ook 
cursussen gericht op veilig fietsen met een elektrische fiets?

De cursussen van de Seniorenraad Meierijstad richten 
zich op:
- Elektrische fiets
- Auto
- Scootmobiel
Daarnaast wil de Seniorenraad verkeersbijeenkomsten 
verzorgen waar inleiders ingaan op:
- veranderende verkeersregels en –tekens;
- gevaar van overschatten van het gevoel dat men de 
e-bike of scootmobiel onder controle heeft;
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- noodzakelijkheid van goed gehoor en goed 
gezichtsveld.

PvdA 2. 2.3.1 Zie ook onze vraag bij de berap aangaande de vervanging van de 
brug Goorloop (i.v.m. signaal verkeersveiligheid).

Op basis van constructief onderzoek bleek dat de brug 
over de Goorloop niet in staat wordt geacht 
vrachtverkeer veilig te kunnen afwikkelen. De 
maximaal toelaatbare belasting is vastgesteld op 3.500 
kg. Dit betekent dat zwaar verkeer, vanaf 3.500 kg niet 
langer kan worden toegelaten. De verkeersmaatregel 
dient ter bescherming van de gebruikers. Het 
vrachtverkeer wordt omgeleid over daarvoor geschikt 
geachte wegen. Er is vooralsnog geen aanleiding om 
aan te nemen dat dit tot onveilige verkeerssituaties 
leidt.

SP 1. Nieuwe verbindingsweg tussen N279 en bedrijventerrein. MER studie. 
Wat is de stand van zaken m.b.t. mogelijke beperking i.v.m. de 
stikstofregels en dus gebruik moeten maken van bestaande 
infrastructuur? Waarover wij eerder geïnformeerd zijn.

Het thema stikstof maakt onderdeel uit van de 
effectonderzoeken die we uitvoeren voor het MER. 
Afhankelijk van die uitkomsten moet blijken of we 
maatregelen moeten treffen met betrekking tot de 
uitstoot van stikstof. De verwachting is dat er tegen die 
tijd meer helderheid is over de wetgeving op 
rijksniveau.

SP 2. Vervanging van drie verkeersregelinstallaties aan de Rembrandtlaan. 
Betreft dit ook kruising Sluisstraat/Leest?
Hier wordt ook de bestrating vernieuwd en is onlangs nieuw asfalt 
aangebracht. Voor hoelang? Wanneer wordt het viaduct gesloopt en er 
uitvoering gegeven aan de plannen m.b.t. de korte haak? Komt er 
daarvoor nog een actuele verkeerstelling en verkeerscirculatieplan? 

Bij de drie verkeersinstallaties gaat het om de 
installaties die gelegen zijn in het deel ten noorden van 
de Aa, t.h.v. de kruisingen met het Stadhuisplein, de 
Erpseweg en de Bundersweg, niet die aan de 
Sluisstraat.
Waar in de Sluisstraat bestrating is vervangen en/of 
asfalt aangebracht waren situaties ontstaan die 
zouden kunnen leiden tot ongevallen, conform de 
uitgangspunten voor het beheer van verhardingen. Het 
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onderhoud vindt plaats tot het plan Rembrandt 
Boulevard wordt gerealiseerd (zie hieronder). 
De voortgang van de Rembrandtlaan moet in 
samenhang worden gezien met de goedkeuring van 
het provinciaal inpassingsplan (pip) voor de 
opwaardering van de N279 door de Raad van State en 
een keuze van de gemeenteraad in het kader van het 
MER ten behoeve van de Verbindingsweg N279-
bedrijventerreinen. Uitgangspunt daarbij is dat de 
uitwerking van het woningbouwplan met 
contractpartner Heijmans daarop aansluitend 
voortgezet.

SP 3. Komt er extra aandacht voor de fietsers op het gebied van onderhoud aan 
de huidige fietspaden/ fietsroutes? Ook in de kernen.

Deze aandacht is er voortdurend. Binnen de 
beheerstrategie verhardingen wordt onderscheid 
gemaakt tussen zowel de functie van verhardingen als 
het risico dat voortvloeit uit uitstel van onderhoud. Dat 
betekent dat fietspaden eerder worden ‘aangepakt’ 
dan woonstraten, maar later dan verhardingen in 
(winkel)centra, in wijkontsluitende wegen of wegen van 
groot economisch belang. Op grond van het 
uitgangspunt ‘veiligheid voor comfort’ vindt onderhoud 
plaats op plaatsen waar sprake is van een risico voor 
de gebruikers.

Hart 1. De verplichte indicatoren (1. Ziekenhuisopnamen na verkeersongeval met 
motorvoertuig; 2. Overige verkeersongevallen met gewonde fietsers) zijn 
twee jaar geleden afgeschaft. Zijn de data wel beschikbaar? Zo ja, wat 
zijn de cijfers?

Er zijn data beschikbaar van geregistreerde 
ongevallen. Van geregistreerde ongevallen is 
bijvoorbeeld beschikbaar:
- Afloop van het ongeval
- Vervoerwijze
- Tijdstip
- Locatie
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Zie eerder verstrekte notitie “Lijst aanpak 
verkeersonveilige situaties” (Meierijstad, 2019) die 
naar aanleiding van raadsvragen over de aanpak van 
verkeersonveilige situaties is opgesteld.
Daarnaast werken we aan de risicoanalyse 
verkeersveiligheid. Daarbij kijken we niet alleen naar 
ongevalscijfers maar maken we daarnaast een 
risicoanalyse van het gemeentelijk verkeerssysteem. 
Dit is een proactief instrument om risico’s te meten en  
ongevallen te voorkomen door die risico’s aan te 
pakken. De resultaten van deze risicoanalyse nemen 
we mee in de Duurzame Mobiliteitsvisie Meierijstad.

3 Programma Economie – pag. 32-35
Fractie Vragen Antwoorden
VVD Formatie uitbreiding coördinator evenementen, wat is de reden hiervoor? 

Waarom kan dit niet binnen de bestaande formatie?
Binnen de ambtelijke organisatie is niet geregeld dat 
de festivals, volksfeesten en andere (grote) 
evenementen één aanspreekpunt hebben, waardoor 
ze nu vele en diverse contacten hebben en de 
integraliteit niet gewaarborgd kan worden. 
De coördinator is een communicator en verbinder 
tussen partijen met als doel een integrale afweging te 
helpen maken die moet leiden tot vergunningverlening 
voor het evenement en het vlot verlopen van de 
dienstverlening voor, tijdens en na evenementen. 
Interne processen dienen te worden gestroomlijnd. 
Onderdeel van deze functie is ook de 
kermiscoördinator, waarvan de raad eerder heeft 
besloten dat deze voor in elk geval 3 jaar de overgang 
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naar de nieuwe kermis-organisaties (stichtingen) 
begeleid. 
 
We hebben onderzocht of deze werkzaamheden 
ondergebracht kunnen worden bij een bestaande 
functie, maar dat is niet mogelijk.

VVD We zien weinig of geen acties terugkomen voor ontwikkeling en facilitering 
van bestaande bedrijven en nieuwe bedrijven. Wij denken dat er nog steeds 
veel behoefte bij MKB is om te kunnen groeien/uitbreiden. Hoe houden we 
ons vestigingsklimaat aantrekkelijk?

Momenteel loopt er een onderzoek naar de concrete 
behoefte van onze bedrijven naar ruimte op 
bedrijventerreinen en de mogelijkheden en kansen die 
hierbij op ons pad komen. Aan de hand van het 
onderzoeksresultaat dat we eind 2020 hopen te 
hebben, bepalen we ons uitgiftebeleid en maken we 
keuzes t.a.v. mogelijk nieuw bedrijventerrein. 
Bovendien vormt het onderzoeksresultaat onze 
onderlegger voor vraaggericht ontwikkelen, het 
regionale afsprakenkader hierover en de 
verantwoording van onze keuzes naar de regio en 
provincie.

VVD 3.3.1 De verspillingsfabriek, we zouden graag een keer een 
impactanalyse/evaluatie willen zien. Is dat mogelijk? We zijn nieuwsgierig naar 
de opbrengsten en impact op de regio.

De gemeente Meierijstad ondersteunt de stichting 
Samen Tegen Voedselverspilling en het Circular Food 
Center (CFC), waarin eerdere initiatieven tegen 
voedselverspilling zijn opgegaan. 
De stichting Samen Tegen Voedselverspilling heeft 
meer dan 70 (inter)nationale bedrijven als stakeholder 
en lanceert nationale campagnes onder het motto 
#verspillingsvrij. 
De impact op onze regio is groot omdat wij door de 
vestiging van de stichting en het CFC de hotspot zijn 
als het gaat om de ontwikkeling van een nieuwe 
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economie waarin circulaire voedselketens een 
belangrijke rol spelen. Zie voor meer informatie: 
www.samentegenvoedselverspilling.nl   

VVD 3.4.1 Bij de samenwerking tussen gemeente en POM wordt stilgestaan 
over de afgelopen jaren, met een eerste vooruitblik naar de komende 
jaren", Wat betekent dit? Komt er een officieel evaluatiemoment en een 
herijking op de samenwerking? 

Dat klopt. 2021 lijkt een goed moment om terug te 
blikken en ook om vooruit te kijken.

SP 1. Innovatie Centrum Circulair: doorontwikkeling past bij de ambitie van 
Meierijstad. Is investeren van overheidsgeld in bedrijven een taak van de 
gemeente? Wat wordt er met dit geld precies gedaan dan? En geldt dit 
ook niet voor de subsidie gevel- en verplaatsing? 

De gemeente Meierijstad ondersteunt het Circular 
Food Center (voorheen Innovatie Centrum Circulair) 
via de stichting Samen Tegen Voedselverspilling. Wij 
investeren dus niet in een bedrijf. 
In de RIB over de Regio Deal Noordooost Brabant van 
18 augustus 2020 kunt u meer lezen over de inhoud en 
achtergrond van de Regio Deal en het Circular Food 
Center.  
De vergelijking met een gevel- en 
verplaatsingssubsidie gaat in zoverre op dat 
overheidsgeld via dergelijke subsidies inzet is voor 
kosten die geen onderdeel zijn van reguliere 
bedrijfsvoering. 
In zijn algemeenheid geldt dat als je ambities (in het 
algemeen belang) waar wilt maken er een 
stimulerende werking voor nodig is. Er komen namelijk 
meestal processen en kosten naar voren die in de 
regel geen direct individueel financieel gewin 
opleveren.

Hart 1. Pag. 34, 3.4.1: Wat is de reden van de terugloop in inkomsten bij het 
Centrummanagement? En treedt dit op in al de drie groter kernen?

Een groot deel van de inkomsten van onze 
centrummanagementorganisaties bestaat uit de 
opbrengst van de reclamebelasting die opgebracht 
wordt door bedrijvigheid in onze centra. Omdat het 

http://www.samentegenvoedselverspilling.nl/
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aantal m2 aan detailhandel en horeca in onze centra 
terugloopt, lopen deze inkomsten terug. Dit is het geval 
in al onze kernen. In onze centrumvisie is hieraan 
aandacht besteed. Overigens verwachten we dat de 
reclamebelasting op termijn in alle kernen wordt 
vervangen door een BIZ.

Hart 2. Pag, 34, 3.4.1: Hoe wordt het budget verdeeld? Het budget wordt met alle partijen verdeeld aan de 
hand van een gezamenlijk voorstel van de drie 
centrummanagementorganisaties.

Hart 3. Pag. 34: Gezien de huidige negatieve ontwikkelingen in de coronacrisis 
lijkt een coördinator evenementen geen werk te hebben. Welke taken ziet 
u voor deze nieuwe functionaris? 

De coördinator is een communicator en verbinder 
tussen partijen met als doel een integrale afweging te 
helpen maken die moet leiden tot vergunningverlening 
voor het evenement en het vlot verlopen van de 
dienstverlening voor, tijdens en na evenementen. 
Interne processen dienen te worden gestroomlijnd. 
De coronatijd roept bij veel organisatoren vragen op 
over wat en hoe ze nog wel festivals, volksfeesten en 
evenementen kunnen organiseren. Juist hierin is op dit 
moment begeleiding nodig.
Daarnaast is onderdeel van deze functie ook de 
kermiscoördinator, waarvan de raad eerder heeft 
besloten dat deze voor in elk geval 3 jaar de overgang 
naar de nieuwe kermis-organisaties (stichtingen) 
begeleid. 

Hart 4. Pag. 34, gevel- en verplaatsingsubsidie: Is het budget van € 70.000 
toereikend om detaillisten en vastgoedeigenaren te verleiden hun 
zaak/pand naar het centrum te verplaatsen? Is er al een voorbeeld dat er 
van deze subsidie een verplaatsing is gerealiseerd? 

Dit bedrag is gebaseerd op een benchmark bij 
gemeenten in de regio. Landelijk zijn voorbeelden van 
een dergelijke subsidie in bijvoorbeeld Roermond, 
Schiedam, Valkenswaard en dichterbij in Boxtel en 
Sint-Michielsgestel. Ook in Oss zijn ze aan het 
onderzoeken hoe een dergelijke regeling op te zetten. 
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MijnGemeenteDichtbij geeft aan dat in Boxtel al 9 
winkels verplaatst zijn met een dergelijke subsidie. 

Hart 5. Pag. 34, gevel- en verplaatsingsubsidie: Zijn er nadere regels en 
voorwaarden met betrekking tot deze regeling, zoals een maximum 
bedrag en/of een bepaling wie er gebruik van kunnen maken?

We stellen exacte de kaders en voorwaarden voor de 
gevel- en verplaatsingssubsidie op in samenwerking 
met de centrummanagementorganisaties. We denken 
daarbij aan het volgende:
Gevelsubsidie
De subsidie is beschikbaar per strekkende meter 
gevel, grenzend aan openbaar gebied. De ondernemer 
of eigenaar kan 50% van de kosten van verbetering 
van de gevel vergoedt krijgen, met een maximum van 
€10.000. Voor het aanbrengen van beplanting aan 
gevels of het passend aanlichten van bijzondere gevels 
is eveneens subsidie mogelijk. Dit geldt voor gevels in 
het centrum. Als een pand in een aanloopstraat een 
andere functie krijgt waarmee de concentratie van het 
winkelgebied wordt versterkt, komen wijzigen aan deze 
gevel ook in aanmerking voor subsidie. Het centrum en 
de aanloopstraten worden vastgelegd op kaart. 

Verplaatsingssubsidie
Om de concentratie van bezoekersstromen te 
realiseren en een organische verplaatsing op gang te 
brengen, stellen we een verplaatsingssubsidie 
beschikbaar aan ondernemers. Het gaat om het 
verhuizen van publieksgerichte functies buiten het 
centrum, bijvoorbeeld uit de aanloopstraten, naar een 
locatie binnen het centrum. De regeling voorziet in een 
tegemoetkoming in kosten, zoals:
• Verbouwingskosten nieuwe locatie
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• Verhuiskosten en kosten herinrichting
• Aanloop- en stagnatieschade
• Reclame en berichtgeving van verhuizing
De subsidie bedraagt 50% van de kosten met een 
maximum van €10.000 per ondernemer. 

Hart 6. Pag, 34m Innovatie Centrum Circulair: Gesproken wordt van ‘de 
doorontwikkeling van het centrum’. Welk centrum?

Het gaat om het in onze gemeente gevestigde Circulair 
Food Center (voorheen Innovatie Centrum Circulair). 
Het CFC en heeft als ambitie Nederland tot koploper 
en wereldvoorbeeld te maken als het gaat om circulaire 
en innovatieve ketens van voedsel en 
voedselverpakkingen. Het CFC is onderdeel van de 
Regio Deal Noordoost Brabant (zie ook de RIB van 18 
augustus 2020) en wordt via de stichting Samen Tegen 
Voedselverspilling ondersteund. 

PvdA 1. De functiemengingsindex (FMI) is bedoeld om aan te geven of er sprake 
is van menging van wonen en werken in een afgebakend gebied. Uit de 
begroting maken we op dat het afgebakende gebied de gemeente 
Meierijstad is. Is er sprake van een actief beleid voor functiemenging 
binnen Meierijstad op wijk- of dorpskernniveau? Zo ja, wat houdt dat in en 
zo nee, waarom niet?

De indicator functiemenging is een verplichte indicator 
vanuit waarstaatjegemeente.nl. De cijfers die hier 
genoemd worden komen uit LISA. LISA staat voor 
Landelijk Informatiesysteem van Arbeidsplaatsen en is 
een databestand met gegevens over alle vestigingen in 
Nederland waar betaald werk wordt verricht. In 
Meierijstad kennen wij geen actief beleid voor 
functiemenging.

PvdA 2. Indicator functiemenging: de waarde kan variëren tussen 0 en 100. Wat is 
de ambitie, de beste verhouding tussen banen en woningen?

De gemeente heeft op dit gebied geen ambitie 
gedefinieerd.

PvdA 3. Een FMI van meer dan 50 houdt in dat er in verhouding meer banen zijn 
dan woningen. Meierijstad blijkt met een FMI van bijna 60 ruim boven de 
referentiewaarde te scoren. Wat zijn de gevolgen van het nadrukkelijk 
stimuleren van nog meer bedrijvigheid binnen Meierijstad (FMI > 60) voor 
de instroom van arbeidskrachten?

Door het stimuleren van bedrijvigheid trekt onze 
gemeente meer arbeidskrachten. Hierdoor kan een 
verhoogde druk op de woningmarkt ontstaan. Volgens 
de Woonvisie gaat het daarbij zowel om hoger 
opgeleiden en young professionals, als om lager 
opgeleiden en arbeidsmigranten. Een grotere 
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inkomende pendel betekent ook meer verkeer en een 
grotere behoefte aan voorzieningen zoals bijv. het 
openbaar vervoer. Het levert daarnaast meer bezoek 
aan onze centra op.

PvdA 4. In hoeverre wordt bij het bepalen van de MFI rekening gehouden met de 
(tijdelijke) huisvesting van (tijdelijke) arbeidsmigranten?

Omdat de BAG ook als bron genoemd wordt gaan we 
ervan uit dat alle adressen waar inwoners die in onze 
gemeente ingeschreven zijn meetellen.

PvdA 5. 3.1.3 De coaching van starters door het gevestigd bedrijfsleven wordt 
verder uitgerold. Daarnaast zijn verdere professionalisering en 
verduurzaming van de startersondersteuning aandachtspunten. 
 Wordt hiermee bedoeld dat de aanpak tot op heden te weinig 

professioneel is opgepakt en zo ja, wat is daarvan de reden?
 Wat wordt hier bedoeld met verduurzaming?
 Kunt u aangeven welke resultaten de ondersteunen van initiatieven 

kleinschalige bedrijvigheid tot nu toe hebben opgeleverd?

Nee, hiermee wordt niet bedoeld dat de aanpak tot op 
heden niet professioneel zou zijn. Doordat we intensief 
bezig zijn geweest met de begeleiding van onze 
starters weten we wel steeds beter waar behoefte aan 
is en hoe we de begeleiding op gericht aan kunnen 
bieden. De coaching van starters door het gevestigd 
bedrijfsleven vormt een steeds groter deel van de 
begeleiding. 

Met verduurzaming bedoelen we dat onze 
startersondersteuning toekomstbestendig is doordat 
het steeds beter geborgd wordt binnen 
ondernemersverenigingen en andere 
samenwerkingsverbanden binnen het bedrijfsleven. De 
eerste deelnemers zullen straks ook weer van 
betekenis zijn voor de nieuwe starters. Daarnaast 
werken we aan een doorontwikkeling van het netwerk, 
dat nog meer gericht is op de behoefte van de 
kansrijke starter.

Er zijn geen concrete cijfers omdat dit lastig aan te 
tonen is na 1,5 jaar startersondersteuning. Wel zijn er 
de eerste positieve berichten over de onderlinge 
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samenwerking tussen starters; nieuwe opdrachten, 
nieuwe samenwerkingsconcepten en uitwisseling van 
informatie. 

PvdA 6. 3.3.1 De gemeente wil opschaling van de Verspillingsfabriek. Waaruit 
bestaan de inzet van de gemeente? Wie en wat gaat de gemeente 
bijvoorbeeld subsidiëren?

De gemeente Meierijstad ondersteunt het Circular 
Food Center (voorheen Innovatie Centrum Circulair) 
via de stichting Samen Tegen Voedselverspilling en 
haar inzet. 
In de RIB over de Regio Deal Noordooost Brabant van 
18 augustus 2020 kunt u meer lezen over de inhoud en 
achtergrond van de Regio Deal en het Circular Food 
Center. 

PvdA 7. 3.3.1 Opschaling Verspillingsfabriek-360. Kunt u gespecificeerd aangeven 
waar de aanvulling van 55.000 euro voor het Innovatie Centrum Circulair 
aan wordt besteed?

Nee, dat is niet mogelijk.
Toelichting:
Algemeen gesteld wordt de bijdrage ingezet voor de 
doorontwikkeling c.q. opschaling door menskracht en 
werving. In de systematiek van de Regiodeal past het 
niet om op voorhand heel specifieke doelreserveringen 
vanuit je eigen bijdrage te stellen. Er is sprake van een 
samengesteld financieringspakket. 
Dit pakket moet er toe leiden dat private partners 
worden verbonden aan een algemeen 
maatschappelijke ambitie (lees: Sustainable Global 
Goals-Voedselverspilling). Daarbij wordt er van 
uitgegaan dat er private investeringen tegenover 
komen te staan.

PvdA 8. 3.3.1 Opschaling Verspillingsfabriek-360. De inzet komt veel meer te liggen 
op initiatieven die een regionaal, maar vooral een (inter)nationaal effect 
hebben. Daardoor zouden er veel meer kansen liggen voor verbreding en 
verdieping. 

De initiatieven rond het tegengaan van 
Voedselverspilling zijn opgegaan in de stichting Samen 
Tegen Voedselverspilling. Deze stichting heeft een 
(inter)nationaal bereik en meer dan 70 (inter)nationale 
(food)bedrijven als stakeholder. De vestiging van de 
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- wat hebben de initiatieven tot nu toe voor Meierijstad opgeleverd en 
rechtvaardigt dat de (inter)nationale focus?

stichting en het Circular Food Center in onze gemeente 
past bij de ambitie om toonaangevend te zijn in 
AgriFood Capital. Over de resultaten van de stichting 
kunt u meer lezen via 
www.samentegenvoedselverspilling.nl

PvdA 9. 3.3.2 Voor een betere arbeidsmarkt start een project voor nauwere 
afstemming van de vraag bij bedrijven op het aanbod van talenten. Wat is 
de relatie met de hiervoor genoemde interpretatie van de FMI namelijk dat 
er scheefgroei ontstaat tussen werkgelegenheid en werkvoorziening?

Alleen zeer indirect en over langere tijd is er een valide 
uitspraak te geven over een dergelijke relatie.
Toelichting:
Het aanbod in werkvoorziening en aanbod in talenten 
(reguliere werkgelegenheid) wordt sterker bij elkaar 
gebracht, vanuit de overtuiging dat een gecombineerde 
aanpak bij dezelfde doelgroep (werkgevers) 
doelmatiger en doeltreffender is.
Een significante invloed op functiemenging is hier niet 
1-op-1 aan te koppelen, omdat het vooral nog de lokale 
arbeidsmarktpopulatie betreft. Wel valt een positief 
effect nader te bezien ingeval gaat blijken dat de ‘eigen 
jongeren (lees: talenten)’ zich naar verhouding 
hierdoor, meer in de eigen gemeente vestigen.

4 Programma Onderwijs – pag. 36-38
Fractie Vragen Antwoorden
CDA Bij de beleidsindicatoren zien we dat het schoolverzuim (absoluut en relatief) 

en het vroegtijdig schoolverlaten toeneemt. Dit zien we in Meierijstad, maar 
ook elders. Welke acties zetten we hierop?

Als je kijkt naar de aantallen dan valt de stijging 
schoolverzuim mee. Op basis van het absoluut verzuim 
waarmee het RBL BNO rekent gaat het om 11 meer 
absoluut verzuimmeldingen. Bij relatief verzuim zijn 16 
meer meldingen (van 300 naar 316). Het aantal is geen 
doel op zich. Een laag aantal kan duiden op falend 
verzuimbeleid en een hoog aantal juist op een strikt 

http://www.samentegenvoedselverspilling.nl/
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verzuimbeleid. Je moet het aantal dus altijd in de 
context kunnen plaatsen. Doordat 
leerplichtambtenaren verbonden zijn aan school en de 
zorgstructuur kunnen zij ontwikkelingen duiden.

De toename van VSV cijfers geldt niet alleen voor 
Meierijstad maar is landelijk zo de laatste jaren. Door 
de inzet van preventie is de bodem van het aantal 
VSV’ers bereikt. 
Het RBL geeft aan dat mogelijk de aantrekkende 
arbeidsmarkt ook een negatief effect op het aantal 
VSV’ers. Andere mogelijke oorzaken kunnen een 
toenemende multiproblematiek onder jongeren zijn en 
een toenemend aantal verkeerde studiekeuzes.
Nog steeds staan we als regio in de top 5 van 
Nederland met het aantal VSV’ers. 

Wat de gevolgen zijn van de corona-crisis voor het 
aantal schoolverlaters blijkt uit de VSV-cijfers die eind 
dit jaar bekend worden. 

Het voorkomen van voortijdig schoolverlaten staat 
voorop. Wanneer een jongere toch het onderwijs 
verlaat zonder startkwalificatie benadert een RMC 
(Regionale Meld- en Coördinatiefunctie)-
trajectbegeleider de jongere om deze via een passend 
traject (onderwijs, baan of een combinatie daarvan) 
alsnog te begeleiden naar een startkwalificatie. 
Het RBL BNO onderzoekt of nieuwe instrumenten 
ingezet kunnen worden om de jongeren te benaderen, 
zoals eerder in het proces op huisbezoek gaan. Het 
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RBL BNO is vertegenwoordigd in de werk- en 
stuurgroep VSV & kwetsbare jongeren waarin het 
nieuwe programma voor Voortijdig Schoolverlaters 
2021-2024 wordt opgesteld. Het RBL BNO kijkt ook 
hier welke maatregelen er samen met het onderwijs 
genomen moeten worden om voortijdig schoolverlaten 
te voorkomen.

HIER 1. Bij onderwijs 4.3 pag. 41 (en pag. 131)
We ondersteunen innovatie in het onderwijs door het beschikbaar stellen van 
subsidies voor onderwijs innovatieve initiatieven.
Toelichting:
Mogelijke als gevolg van de coronacrisis zijn er minder initiatieven aangemeld 
die in aanmerking komen voor de subsidie voor onderwijs innovatie.
Hoe groot is deze subsidiepot in euro's nu ?
2. Vallen initiatieven welke zich richten op "een leven lang leren" ook onder 

onderwijsinnovatie ?

Het onderwijsinnovatiebudget is ingezet voor twee jaar, 
2019 en 2020.
Er zijn in 2020 inderdaad minder initiatieven 
aangemeld voor de subsidie als gevolg van corona. 
In 2020 is er € 35.000 aan subsidie toegekend. 
Het restant budget 2019 is overgeheveld naar 2020. 
Samen met het budget van 2020 is het restant op dit 
moment € 118.025. 
Om in aanmerking te komen voor een subsidie voor 
onderwijsinnovatie wordt de aanvraag getoetst aan de 
‘Nadere regels onderwijs innovatieve initiatieven 2019 
en 2020’ en is direct gekoppeld aan de uitvoering van 
de Lokaal Educatieve Agenda (voorschool tot en met 
voortgezet onderwijs).

VVD 1. Er wordt een voorbereidingskrediet gevraagd voor MFA De Groene Long, 
waarom is er opeens sprake van een plusvariant?

De wens naar de PLUS variant bestaat reeds lange 
tijd. In de programmabegroting 2020 (blz. 37) wordt 
gewag gemaakt van de voorbereiding van een MFA 
waarbij op dat moment nog gedacht werd aan een 
gefaseerde aanpak. Ook de raad van de voormalige 
gemeente Sint-Oedenrode heeft eerder aangegeven 
dat een onderzoek naar de haalbaarheid van een MFA 
gewenst is.
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VVD 2. 4.1 In elke kern basisonderwijs, in hoeverre bewegen de 
leerlingenaantallen zich zodanig dat we deze visie misschien opnieuw 
moeten bekijken? 
Graag willen wij getallen zien, is dat mogelijk?

Aan het uitgangspunt “ we willen in elke kern 
basisonderwijs behouden” is bewust geen ondergrens 
qua leerlingenaantal gekoppeld. Daarentegen hebben 
we juist de relatie gelegd met de kwaliteit van 
onderwijs door in samenspraak met de schoolbesturen 
in het kader van het IHP er aan toe te voegen “mits de 
kwaliteit is gewaarborgd”. Gemeente en 
schoolbesturen zijn gezamenlijk tot de slotsom 
gekomen, dat een onderwijslocatie gehandhaafd wordt, 
zolang de kwaliteit en de betaalbaarheid te garanderen 
zijn. Gemeente en schoolbesturen trekken hierin 
samen op: school is immers verantwoordelijk voor de 
kwaliteit, gemeente voor het voorzien in adequate 
huisvesting.
Op basis van het vorenstaande is er voor ons geen 
aanleiding om deze visie c.q. dit uitgangspunt opnieuw 
te bekijken. Overigens geeft de ontwikkelingen van de 
leerlingenaantallen daar ook geen aanleiding toe, zoals 
uit de leerlingenprognose basisonderwijs 2019-2039 
blijkt. De prognose laat de komende 10 jaar een 
redelijk stabiel totaalbeeld zien, met na die 10 jaar een 
geringe stijging. Deze prognose is op 4 februari 2020 
tezamen met een RIB over dit onderwerp aan de raad 
toegezonden. 

SP 1. Vervangende nieuwbouw voor de Bunders staat in de planning. Waarom 
niet de ambitie tot een enorme besparing door Bunders en Heibosch 
samen onder te brengen in het grote gebouw van het Heibosch en de 
locatie Bunders te benutten voor sociale woningbouw en vooral voor 
ouderen?

Het mogelijk 'gebouwelijk samengaan' van de 
basisscholen "de Bunders" en "'t Heibosch" is in het 
kader van de vaststelling van het IHP 2017-2020 nader 
door het verantwoordelijk schoolbestuur (SKIPOV) 
onderzocht. Eind juni 2018 werd duidelijk dat de meest 
passende oplossing voorzetting van beide scholen op 
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de huidige locaties was. OpP basis daarvan is de 
ontwikkeling van een IKC in “’t Heibosch” in gang gezet 
en gerealiseerd. Omdat het ruim 40 jaar oude gebouw 
van “De Bunders” in technische, ruimtelijke en 
functionele zin  niet meer voldoet, wordt ingezet  op 
vervangende nieuwbouw  van circa 800 m².  Doordat 
het nieuwe schoolgebouw kan volstaan met beduidend 
minder m² aan terreinoppervlak, behoort het tot de 
mogelijkheden om het resterende deel van het huidige 
terrein voor een andere bestemming aan te wenden.

SP 2. Sinds 2019 werken de drie O’s samen, onderwijs, ondernemers, overheid 
in een projectstructuur. Wat zijn de concrete resultaten tot nu toe?

De opdracht in het Mijlpalendocument was om 
verbinding en beweging te creëren tussen 
ondernemers, overheid en onderwijs. De eerste 
resultaten hiervan zijn inmiddels zichtbaar.
Voornaamste resultaat is dat de hoofdrolspelers op het 
gebied van de 3O-samenwerking inmiddels goed bij 
elkaar bekend zijn. elkaars taal beter hebben leren 
kennen en elkaar goed weten te vinden. Dit geldt voor 
de diverse niveaus binnen de driehoek onderwijs, 
bedrijfsleven en gemeente. Daardoor is snel schakelen 
met onderwijs en ondernemers mogelijk.
Meer concreet:
 Gestructureerde bijeenkomsten van het 3O-

Platform en het voorbereidend coördinatieteam.
 Duidelijkheid over de faciliterende rol van de 

gemeente in het kader van de aansluiting 
onderwijs-arbeidsmarkt.

 Communicatie-afspraken in kader van successen 
delen

 Deelname aan Road2University 
 Deelname aan VMBO on stage in 2020
 Deelname aan Techniek Loket
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 Deelname aan verkenning HBO/WO in Meierijstad 
 Ondersteuning bij aanvraag SLIM-regeling
 Medewerking aan haalbaarheidsonderzoek leer-

werkfabriek
 Gezamenlijke inventarisatie lopende initiatieven 

samenwerking onderwijs-bedrijfsleven (bv 
Neovito/Let’s play) Deze inventarisatie loopt nog.

 Onderzoek hybride docentschap in Meierijstad
Hart 1. Pag. 38: Het is niet gebruikelijk om twee keer een voorbereidingskrediet 

aan de gemeenteraad te vragen voor hetzelfde plan. Wat is de reden dat 
het vorige krediet ongeschikt was om het project ‘aanbesteding gereed te 
maken’?

Dit hangt samen met het feit dat - mede naar 
aanleiding van gesprekken met de stakeholders - in de 
nu voorliggende PLUS variant sprake is van een in één 
bouwstroom te realiseren gebouw met een 
microsporthal (twee zaaldelen), de toevoeging van een 
kinderdagverblijf en een wijkfunctie/kantine die in het 
eerdere voorbereidingskrediet niet waren 
meegenomen.

Hart 2. Pag. 36: Het absolute verzuim is in 2019 sterk gestegen ten opzichte van 
2017. Wat zijn de redenen of oorzaken van die stijging?

Waarstaatjegemeente.nl rekent als absoluut verzuim 
de kinderen zonder schoolinschrijving in de leeftijd van 
5 tot en met 17 jaar. Elk kind telt maximaal één keer 
mee (ook als hetzelfde kind vaker dan één keer geen 
schoolinschrijving zou hebben). Alleen degenen die 
uiteindelijk geen vrijstelling hebben ontvangen worden 
meegeteld. Absoluut verzuim door een administratieve 
‘fout’ worden niet meegenomen (kind is vanwege 
verhuizing nog niet ingeschreven, of wel aangemeld 
maar school heeft het nog niet verwerkt). 

Anders dan waarstaatjegemeente kijkt het RBL BNO 
liever naar alle meldingen van absoluut verzuim. Ook 
dan is sprake van een lichte stijging in 2017-2018 maar 
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in het schooljaar 2018-2019 is dat weer gedaald. Vaak 
blijkt dat administratieve oorzaken ten grondslag liggen 
aan het absoluut verzuim (in verband met een 
verhuizing, administratieve afwikkeling door school) en 
er geen sprake is van een thuiszittende leerling in 
afwachting van een onderwijsplek. In 2017-2018 betrof 
68% van de meldingen in Meierijstad een 
administratieve oorzaak en was er geen sprake van 
een thuiszittend kind. 
Zie tabel hieronder.

Het RBL BNO blijft kiezen voor een proactieve aanpak. 
Elke melding wordt direct opgepakt en onderzocht. 
Wanneer er wel sprake is van thuiszittende leerlingen 
is er geen tijd te verliezen en wordt er direct actie 
ondernomen.

Gemeente Meierijstad* 2015-2016** 2016-2017 2017-2018 2018-2019

Aantal leer- en 

kwalificatieplichtigen 8630 11989 11708 11510

Aantal meldingen Absoluut 

verzuim 40 60 72 61

Administratieve oorzaak 33 49 38

Aantal meldingen Relatief 

verzuim 256 300 316 287
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5 Programma Sport, cultuur en recreatie – pag. 39-43
Fractie Vragen Antwoorden
CDA 1. Bij de beleidsindicatoren zien we cijfers uit 2016, vergeleken met 2012. Dit 

jaar volgt er een update. Wordt er ook gebruik van de indicatoren uit de 
Brabantse Omgevingsscan (BrOS) van de GGD

De gegevens van de GGD worden ook voor de 
beleidsindicatoren gebruikt. In 2022 is weer een 
sportmonitor gepland.

CDA 2. Dit jaar kan er helaas geen schoolzwemmen aan groep 4 van de 
basisscholen worden aangeboden wegens de nieuwbouw van De Neul. 
Doodzonde, maar ik zie het ook niet terug in de begroting. Betekent dit 
een definitief einde of heeft alleen groep 4 van dit schooljaar pech? 

Na de opening van het nieuwe zwembad De Neul 
wordt het schoolzwemmen voor groep 4 weer 
ingepland.

CDA 3. Hoe past het bosbeheerplan, droogteschade plantsoenen, vervanging 
probleembomen, groenrenovaties, renovatie groen in integrale projecten 
in dit hoofdstuk?

Volgens de voorschriften Besluit Begroting en 
Verantwoording valt groenbeheer onder dit 
programma.

HIER 1. Wanneer is meerjarenonderhoudsplan en bijbehorend masterplan 
buitensport gereed en ter beoordeling aan de raad

In het 4e kwartaal 2021 kan het masterplan 
buitensport, waarin de effecten van het 
meerjarenonderhoudsplan zijn verwerkt, aan de raad 
worden aangeboden.

HIER 2. Wat is de stand van zaken omtrent VOG’s in deze sectoren. Met andere 
woorden zijn met alle verenigingen afspraken gemaakt?

In de nadere regels voor sport van 2019 en 2020 zijn 
het nemen van maatregelen ter preventie en bestrijding 
van grensoverschrijdend gedrag voor 
sportverenigingen als voorwaarde gesteld voor het 
ontvangen van subsidie. Dit zijn de volgende 
maatregelen: het vaststellen van een aannamebeleid 
voor vrijwilligers, het opstellen van een gedragscode 
voor leden, het benoemen van een 
vertrouwenscontactpersoon en het vaststellen van een 
meldprotocol voor seksuele intimidatie en 
grensoverschrijdend gedrag. Onderdeel hiervan is het 
aanvragen van een VOG voor vrijwilligers. Daarnaast 
zijn er nog andere maatregelen genomen. Meer 
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hierover kunt u vinden in de RIB Positief Sportklimaat 
van 21 januari 2020.

Bij ambtelijke en bestuurlijke werkbezoeken aan 
verenigingen wordt de voortgang rondom het 
implementeren van de maatregelen in het kader van 
Positief Sportklimaat besproken. De vervolgstap is om 
via een enquête te monitoren hoe ver alle verenigingen 
zijn met het implementeren van de maatregelen. Dit 
doen we in samenwerking met de Sportraad 
Meierijstad.

Lokaal 1. Blz 43: toevoeging aan gemeentelijk areaal onderdelen Kloostercomplex 
Zusters Francisanessen. 
Wordt de raad hierbij betrokken?
Indien ja, wanneer?
En op welke manier?
Indien nee, waarom niet?

Ja, de gemeenteraad wordt betrokken bij de geplande 
toevoeging van de kloostertuin en aansluitende 
openbare ruimte. Dit gebeurt door middel van een 
concretisering van de PM-post die nu is opgenomen in 
de meerjarenbegroting. Dit zal gebeuren voorafgaand 
of tegelijk met het vaststellen van een nieuw 
bestemmingsplan voor het gebied. De investering zal 
naar alle waarschijnlijkheid als last in 2022 moeten 
worden opgenomen. 

VVD 1. 5.3.2 Cultuureducatie, waarom valt dit niet onder programma onderwijs? De kunst- en cultuursector bestaat uit drie onderdelen 
die onlosmakelijk bij elkaar horen, in de literatuur en in 
de praktijk. Dit zijn de cultuureducatie, de 
cultuurpresentatie en de cultuurproductie. Door deze 
onderdelen bij elkaar te houden ontstaat een 
inhoudelijke, integrale benadering van kunstbeleid en 
kunstbeleving. Gelet op de opbouw van deze culturele 
infrastructuur valt cultuureducatie onder programma 5, 
kunst en cultuur.
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Cultuureducatie is een containerbegrip voor de 
educatie binnen en buiten school, maar maakt voor 85-
90% nog steeds onderdeel uit van de vrije 
tijdbesteding. In Meierijstad zijn de kunstlessen op 
school slechts een klein deel van het totale programma 
dat met name door professionele kunstorganisaties 
wordt verzorgd.

VVD 2. 5.4.3  Nieuwe kunstwerken openbare buitenruimte, ligt ergens vast dat 
deze geplaatst moeten worden? Of kan dit ook niet?

Bij het realiseren van kunstwerken in de openbare 
ruimte wordt niet meer gedacht aan het plaatsen van 
een solistisch kunstwerk. De insteek voor nieuwe 
kunstwerken is voornamelijk dat bij grotere, 
infrastructurele projecten of bouwwerken nader wordt 
bekeken in hoeverre een kunsttoepassing in het werk 
mogelijk is. Dit kan ook niet van toepassing zijn.

VVD 3. 5.4.4 Website/app beeldende kunst in openbare ruimte ; Waar is deze 
vraag behoefte ontstaan? Is daar onderzoek naar gedaan? Welke partijen 
(co)financieren dit project? 

De drie voormalige gemeenten hadden ieder een 
andere bron voor het ontsluiten van informatie over 
kunstwerken in de openbare buitenruimte. Er was een 
behoefte deze informatie bij elkaar te brengen en te 
komen tot een nieuwe website/app. De website/app 
wordt o.a. opgenomen in het aanbod van Cultuurkade 
Meierijstad voor het primair en voortgezet onderwijs.

Kunstwacht, het bedrijf dat jaarlijks het onderhoud van 
de kustwerken verzorgd, heeft de website/app 
aangeboden als onderdeel van het beheer- en 
onderhoudspakket. 

VVD 4. 5.6.1 infovoorziening en evenementenkalender;
 Is de raad hier al van op de hoogte?
 Is er hier voldoende tijd voor, kan dit binnen huidige formatie?
 Is er onderzoek gedaan naar behoefte?
 Is er onderzoek gedaan naar impact, wat levert het op?

Ja de Raad heeft in 2019 via de kadernota 2020 
gelden beschikbaar gesteld voor de ontwikkeling van 
een bezoekerswebsite met een Meierijstadbrede 
evenementenkalender. Er zijn tijd en middelen hiervoor 
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 Wie zijn de stake-holders?
Financieren de stake-holders dit mee?

met inzet van een externe projectleider. Bij het 
participatietraject i.h.k.v.de opstelling visie Recreatie 
en Toerisme in 2018, bleek overduidelijk deze 
behoefte. Is daarom ook een actie in het bij de visie 
Recreatie en Toerisme behorende actieprogramma. 
Deze behoefte is dit jaar nog eens bevestigd door het 
Platform Gastvrij Meierijstad met daarin alle relevante 
stakeholders op recreatief-toeristisch gebied 
(verblijfsrecreatie, dagrecreatie, recreatieve clusters 
Noordkade/Vereniging Vlagheide/Streekpark 
Kienehoef, VVV, UITpunt, ZLTO, RECRON, KHN). 
Stakeholders participeren in natura (tijd, content, 
redactie). We verwachten op basis van benchmark een 
groei in bezoekersaantallen t.o.v. de huidige bestaande 
websites.  Met de nieuwe website is het recreatieve 
aanbod Meierijstadbreed digitaal ontsloten. 

SP 1. Actualiseren bosbeheersplan, herstel droogteschade, vervanging 
probleembomen, groenrenovaties en renovatie groen als posten. Wij zien 
door de bomen het bos niet meer. Kan dit worden samengevat in een 
compleet groenplan, waarin ook herplant van bomen (volgens de 1½ norm 
uit het bomenbeleidsplan) is opgenomen? Waarom deze uitsplitsing? 

We hebben gekozen om dit op te splitsen zodat 
duidelijk wordt dat waar de kosten voor gemaakt 
worden. 

SP 2. Doorontwikkeling Vlagheide. Hoe is het gesteld met het z.g.n. Masterplan 
Vlagheide?

Het Masterplan uit 2006 is nog steeds van toepassing. 
Er wordt met dit masterplan als basis een 
haalbaarheidsstudie uitgevoerd naar de inrichting van 
de Vlagheideberg en directe omgeving. Op korte 
termijn wordt u hier nader over geïnformeerd. 

SP 3. Voor participatie in openbaar gebied kloostercomplex Veghel een PM 
post. Op welke termijn wordt duidelijk op welke investering we hier t.z.t. 
als gemeente moeten rekenen?

De gemeenteraad wordt betrokken bij de geplande 
toevoeging van de kloostertuin en aansluitende 
openbare ruimte. Dit gebeurt door middel van een 
concretisering van de PM-post die nu is opgenomen in 
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de meerjarenbegroting. Dit zal gebeuren voorafgaand 
of tegelijk met het vaststellen van een nieuw 
bestemmingsplan voor het gebied. De investering zal 
naar alle waarschijnlijkheid als last in 2022 moeten 
worden opgenomen.  

PvdA 1. 5.4.4. Er wordt een website/app ontwikkeld met de beeldende kunst in de 
openbare ruimte van Meierijstad. Wordt dit een aparte website/app of 
wordt deze gekoppeld aan de website/app rond toerisme-
recreatie/marketing van Meierijstad? Zo nee, waarom niet?

Het wordt een aparte website/app voor het ontsluiten 
van informatie over de kunstwerken in de openbare 
ruimte. Deze app wordt zoveel mogelijk gelinkt aan 
andere websites, zoals de website voor 
toerisme/recreatie Meierijstad. 

6 Programma Sociaal Domein – pag. 44-47
Fractie Vragen Antwoorden
HIER 1. In de 4 G monitor op pag. 18 staat dat inwoners van 65 jaar en ouder In 

Meierijstad minder regie over eigen leven hebben dan in de regio.
Is hiervoor een verklaring ?
Welke strategie, concrete actie wordt beoogd c.q. loopt om die inwoners 
te ondersteunen richting meer regie?

Uit de 4G-monitor blijkt dat inwoners van 65 en ouder 
minder regie op het leven hebben in vergelijking met 
de regio (18% heeft weinig regie ten opzichte van 
15%). 
De gemeente zet onder andere in op langer zelfstandig 
‘vitaal’ wonen, voorkoming van eenzaamheid, 
valpreventie en mensen uit een sociaal isolement 
halen. De maatschappelijke partners, GGD en 
ouderenbonden spelen hier een rol in. 
Eerdergenoemde interventies zorgen onder andere 
voor toename van het zelfvertrouwen waardoor er ook 
stappen gezet worden t.b.v. de regie op het eigen 
leven.  

HIER 2. In de 4 G monitor op pag. 18 staat dat inwoners van 65 jaar en ouder In 
Meierijstad minder regie over eigen leven hebben dan in de regio.
Is hiervoor een verklaring ?

Het vaststellen van een vrijwilligersbeleid ligt, zoals 
opgenomen in het eerder door de raad vastgestelde 
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Wanneer wordt het vrijwilligersbeleid van de gemeente Meierijstad aan de 
raad aangeboden?

beleidskader sociaal domein, bij het college van B&W. 
Naast de vaststelling zal het college een 
raadsinformatiebrief richting de raad sturen met de 
belangrijkste inhoudelijke punten. Het 
vrijwilligersbeleid, en daarmee ook de 
raadsinformatiebrief, verwachten we uiterlijk in januari 
2021 op te kunnen sturen.

VVD 1. Cliënten met een maatwerkarrangement WMO (specialistische 
ondersteuning) ligt een stuk lager dan bij referentiegemeenten. Wat is 
hiervoor een verklaring?

Wij zijn tot de conclusie gekomen dat door een 
technische fout de cijfers bij het CBS niet kloppen. 
Inmiddels zijn nieuwe cijfers bij CBS aangeleverd maar 
nog niet verwerkt. Om de exacte cijfers te kunnen 
duiden is de definitie van het CBS nodig wat het CBS 
verstaat onder “Cliënten met een 
maatwerkarrangement WMO (specialistische 
ondersteuning)”. Op basis daarvan kunnen wij inzicht 
geven in de cijfers van Meierijstad, de vergelijking en 
eventuele afwijking en de verklaring daarvoor.

VVD 2. 6.2.1. Stichting Toegankelijkheid bij lokale inclusie agenda. Helemaal 
prima, maar waarom staat dit als een losse tekst en niet gewoon bij 6.2.4.. 

De activiteiten die per doelstelling (6.2 blauwe balk) 
worden uitgevoerd, worden zo smart mogelijk 
geformuleerd zodat de raad per activiteit beter 
geïnformeerd kan worden. Door de activiteiten 6.2.1 en 
6.2.4 te splitsen kan de realisatie duidelijker worden 
verantwoord aan de raad bij bijv. de 2de berap.

SP 1. Gesloten kolom sociaal domein niet te handhaven. Bestemmingsreserve 
wel. Daar wordt ook geld aan onttrokken. Hoe groot is die reserve nog na 
deze ingreep?

Voor de inzet van deze bestemmingsreserve is een 
meerjarig bestedingsplan gemaakt. Deze is te vinden 
in de begroting 2021 in het onderdeel - financiën - 
bestemmingsreserve sociaal domein. In grote lijnen 
hebben de (meerjarige) bestedingen betrekking op 
preventie en innovatie, leefgoedontwikkeling, 
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doorontwikkeling participatiebedrijf, leefbaarheid, 
wonen, onderwijs en laaggeletterdheid en inclusie.
Stand reserve nog vrij besteedbaar: € 4.844.779.

Hart 1. Pag. 46: U stelt voor budget vrije te maken voor de toegankelijkheid 
gebouwen. Openbare toiletvoorzieningen dienen een vergelijkbaar doel. 
Wat is de reden dar u daar geen krediet voor wilt aanvragen aan de 
gemeenteraad?

Bij de schouw van horeca en winkels door Stichting 
Toegankelijk Meierijstad wordt gepromoot het aantal 
semi openbare toiletten te vergroten. Hieraan zijn i.v.m. 
foldermateriaal minimale kosten verbonden voor de 
gemeente. Mocht eind 2021 blijken dat er na deze 
actie op bepaalde plaatsen te weinig semiopenbare 
toiletten zijn dan kan de gemeente altijd nog besluiten 
tot het maken van een plan voor het zelf inrichten en 
bekostigen van openbare toiletten. 

PvdA 1. Het percentage werkeloze jongeren (16-22 jaar) is toegenomen van 1% in 
2017 naar 2% in 2018. Is er een of meerdere redenen aan te geven 
waardoor dit veroorzaakt wordt?

Landelijk is het aantal werkloze jongeren in 2017/2018 
afgenomen. De toename in de gemeente Meierijstad is 
daarmee ook lastig te verklaren. In vergelijkingen met 
gemeenten van dezelfde grootte scoort gemeente 
Meierijstad niet afwijkend. Daar was het percentage 
werkloze jongeren in 2018 ook 2%.

PvdA 2. 6.2.1 pag. 47: “en interventies werken we aan het goedkoper, beter en 
sneller maken van de dienstverlening binnen het sociaal domein”. 
Goedkoper, beter en sneller  is dit ook de volgorde van importantie?

Nee, de opsomming bij de ontwikkelambitie preventie 
en innovatie m.b.t. goedkoper, beter en sneller geeft 
geen rangschikking van importantie of volgordelijkheid 
aan

7 Programma Volksgezondheid en milieu – pag. 48-50
Fractie Vragen Antwoorden
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CDA 1. Hoe moet ik de zin interpreteren onder 7.1.1. “Wegens Corona is de 
relatie tussen gezondheid, milieu, lucht en fysieke leefomgeving nog 
belangrijker geworden.”? Wat wordt hiermee bedoeld? 

Het is niet zeker dat in de eerste coronacrisis van 
maart/ april meer besmettingen en overledenen waren 
in Oost-Brabant door de verminderde luchtkwaliteit. 
Het is wel zeker dat schone lucht bijdraagt aan een 
betere gezondheid. Door corona hebben genoemde 
onderwerpen meer aandacht gekregen. Daarom willen 
we daar ook meer op gaan inzetten komend jaar. Zo 
vinden er ook onderzoeken plaats vanuit het RIVM 
naar deze relaties. 

CDA 2. Zwerfafval neemt in de gemeente toe. Wat gaan we doen om dit te 
verminderen?

Dat het zwerfafval toeneemt, is een objectieve 
constatering die niet feitelijk is onderbouwd. Maar 
ondanks dat gegeven wordt er jaarlijks in 
samenwerking met een extern bureau een 
jaarwerkplan opgesteld. Vanuit dat jaarwerkplan 
worden er diverse zwerfafvalprojecten uitgevoerd. 
Structureel vallen hier de educatieprojecten op scholen 
onder. 

CDA 3. Wijkuitvoeringsplannen: Bij welke twee wijken wordt gestart? Zie beantwoording vraag 1 van Hart bij programma 7.
CDA 4. Operatie ‘Steenbreek’.

- Onderwerp wat al sinds 2018 loopt en elk jaar in de begroting wordt 
genoemd. 

- Welke stappen zijn er sinds dien al concreet gezet? 
- We blijven praten of er draagvlak is voor een hemelwaterverordening 

en werken samen met omliggende gemeenten. Wat zijn de 
vorderingen Na 2 jaar!

- Welke resultaten zijn bereikt en hoe verhoudt zich dit met gemaakte 
kosten en personele inzet? 

Operatie Steenbreek is een organisatie waaraan we 
vanuit de Werkregio As50+ sinds 2018 aan 
deelnemen. De Werkregio As50 is namelijk van 
mening dat aansluiting als werkregio bij deze operatie 
efficiënter is dan dat elke partij van de werkregio zich 
individueel bij deze operatie aansluit.
De volgende stappen zijn vanuit Operatie Steenbreek 
genomen:
Regenton actie:
Vanaf 18-10-2019 zijn er in de gemeente Meierijstad 
maar liefst 129 regentonnen verkocht. Vanaf het begin 
van de actie hebben we in totaal 230 regentonnen 
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verkocht waarmee we hoger uitkwamen dan de 
doelstelling van 200. Volgens de deelnemers is aan de 
slogan van de operatie, “tegel eruit plant erin”, goed 
voldaan. 
Omdat het monitoren van het aangepaste areaal een 
arbeidsintensieve en daarmee vooral een dure actie is, 
is dit project vooral ingezet op bewustwording. Volgens 
ons als gemeente Meierijstad draagt deze actie, met 
het ontstenen en vergroenen van met name de eigen 
tuin, in positieve zin bij aan het bewustzijn dat ons 
klimaat verandert. 

Ook het vergroenen van schoolpleinen past in 
genoemde operatie. Er zijn drie schoolpleinen 
vergroend, namelijk van de basisscholen ’t Ven, de 
Tuimelaar en t’ Talent. Voor basisschool t’ Talent zijn 
de plannen ingediend en subsidie aangevraagd. De 
aanvraag van twee nieuwe bassischolen zijn in 
voorbereiding, namelijk Het Heibosch en De 
Driemaster.  

Hemelwaterverordening:
De Verordening Hemel- en Grondwater is niet meer 
een op zichzelf staande verordening geworden. In 
samenwerking met één van de partners uit de 
Werkregio As50 de gemeente Bernheze, is een 
hoofdstuk op dit inhoudelijk vlak ingevuld als onderdeel 
van de Verordening Fysieke Leefomgeving met de 
bedoeling deze verordening in december 2020 aan de 
Raad aan te bieden.
Er zijn geen hiervoor geen extra kosten gemaakt.
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CDA 5. We gaan inhoudelijk aan de slag met duurzaamheid, in verschillende 
rollen.
1. Hoe wordt de CO2  en stikstofopname die verloren gaat door 

zonnepanelen ipv landbouwgewassen gecompenseerd.
Welk gunstig ‘duurzaamheidseffect’ heeft dit op het buitengebied?

2. Wat is duurzame mobiliteit? Graag voorbeelden van duurzame 
mobiliteit!

3. Hoe zit hier de kringloop dan in elkaar?

1. De impact die zonnepanelen hebben op de 
bodemgesteldheid is van vele factoren afhankelijk. 
Er is op deze vraag daarom geen eenduidig 
antwoord te geven. In het kwaliteitskader voor 
zonneparken (vastgesteld 6 februari 2020) is 
opgenomen dat ‘het benutten van voor de 
landbouw minder courante percelen onze voorkeur 
heeft’. In het kwaliteitskader is omschreven welke 
factoren van invloed zijn. De ingediende plannen 
voor zonneparken zijn door de 
beoordelingscommissie hierop getoetst. 

2. Duurzame mobiliteit gaat over het verduurzamen 
van de mobiliteit. Mogelijkheden zijn:
- Voorkomen of verminderen van verplaatsingen 

bijvoorbeeld door stimuleren thuiswerken
- Verkorten van verplaatsingsafstanden 

bijvoorbeeld door knooppuntontwikkeling of 
door woningen in bestaand stedelijk gebied te 
bouwen

- Veranderen van de vervoerwijzekeuze in de 
richting van lopen en fietsen en meer openbaar 
vervoer door bijvoorbeeld aanleg goede 
fietsvoorzieningen, hogere frequentie van de 
bus

- Verschonen van gemotoriseerde 
vervoermiddelen door inzet op elektrisch 
vervoer, biobrandstoffen of zuiniger rijgedrag.

3. In 2019 is een proces opgestart met alle 
gerenommeerde kringloopbedrijven in Meierijstad 
en hieraan gelieerde initiatieven. Daaruit is een 
samenwerkingsplatform ontstaan; het Circulair 
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Ambachts Collectief. Daarbij wordt hergebruik van 
spullen verweven met het sociaal domein, zoals bij 
het TSC (TextielSorteerCentrum) in Schijndel al in 
de praktijk is gebracht.

HIER 1. Welke activiteiten gaat de gemeente wanneer ondernemen m.b.t. meting 
van de kwaliteit van de lucht in onze gemeente ?

Het college heeft het voornemen aan te sluiten bij een 
regionaal meetnet lucht en geluid dat helpt om de 
luchtkwaliteit beter in beeld te krijgen. Het meetnet 
word uitgerold in Brabant Zuidoost en in ons 
werkgebied heeft Meierijstad als enige een belang, in 
verband met een subsidie van het leefbaarheidsfonds 
van Eindhoven Airport. Tevens is de vacature 
beleidsmedewerker milieu uitgezet, dat inhoudt dat we 
binnen enkele maanden meer kunnen inzetten op dit 
onderwerp. Ook zal daardoor (nog) meer aandacht 
gaan naar het onlangs ondertekende Schone Lucht 
Akkoord.

HIER 2. - Wat is de reden dat %hernieuwbare energie van het totale 
energieverbruik niet bekend is terwijl dit in begroting van 2020 wel bekend 
was?

- Is er voor dat de raad een besluit neemt over de WUP de betreffende 
wijk(en) op de hoogte zijn en meegenomen zijn in de ambitie en taak voor 
betreffende uitvoeringsplan

-  De gegevens in de begroting zijn afkomstig van de 
website www.waarstaatjegemeente.nl. Daar lopen de 
referentiegegevens voor hernieuwbare elektriciteit* 
voor gemeenten van 50.000 tot 100.000 inwoners tot 
en met het jaar 2014. Het is onduidelijk waarom de 
VNG vorig jaar wel referentiedata toonde voor 2017 en 
nu niet meer.
*De indicator (begroting 2021) moet zijn ‘hernieuwbare 
elektriciteit’ in plaats van ‘hernieuwbare energie’.

-  Zie beantwoording vraag 1 van Hart bij programma 
7.
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VVD 1. 7.2.2 Wat regelt een hemelwaterverordening en waarom kunnen we niet 
zonder? En bij wie wordt er onderzocht of er draagvlak voor is? 

Het huidige Verbreed Gemeentelijk Riolerings Plan 
(VGRP) geeft aan dat elke eigenaar 60mm hemelwater 
dient te bergen op eigen perceel. Handhaving hiervan 
heeft tot nog toe niet kunnen plaatsvinden omdat een 
wettelijke grondslag hiervoor ontbrak.

Met het invullen en uitwerken van het hoofdstuk 
Hemel- en Grondwater in de Verordening Fysieke 
Leefomgeving is deze wettelijke grondslag wel 
ingevuld. De verordening wordt eind dit jaar aan de 
raad aangeboden.

SP 1. In 2021 is de sociale kaart operationeel. Vanaf welke maand in 2021? In januari 2021 zal de eerste versie van de sociale 
kaart gereed zijn. Vermoedelijk zitten we in die maand 
nog in de testfase (= testen door collega’s van toegang 
die inwoners spreken). In februari of maart gaan we 
daar dan ook pr geven, zodat ook inwoners, 
professionals en andere geïnteresseerden weet 
hebben van de sociale kaart, zodat ze die actief 
kunnen gebruiken.

SP 2. Ook in Meierijstad is zwerfafval een probleem. Vuilnis in de bossen, glas 
naast de glas container, matras naast de kleding inzamel bakken en meer. 
Bent u bereid deze illegale dumpingen aan te pakken?
Bent u bereid om net als in Tilburg hoge boetes op te leggen?
Bent u bereid extra boa’s in te zetten?
Bent u bereid een mobiele recyclestraat in te zetten? Waar klein afval, 
kleine elektrische apparaten, kunststof gebruiksvoorwerpen ( een klein 
kunststof prullenbakje kost op de milieustraat 5 euro!) en meer ingeleverd 
kunnen worden

Strengere handhaving was een onderdeel vanuit het 
beleidsplan bij het implementeren van het nieuwe 
Grondstoffenbeleid in 2019. Echter is dit in het 
Uitvoeringsbeleid Handhaving 2019 als 2020 niet 
meegenomen. In het Uitvoeringsprogramma 
Handhaving 2020 wordt meer capaciteit gevraagd voor 
het naar behoren controleren en handhaven van bij 
plaatsingen van restafval.
Een recyclestraat (zonder toezicht) heeft een vergroot 
risico op vervuiling/bijzettingen. Het opzetten van een 
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recyclestraat kan als een pilot uitgewerkt/beproefd 
worden. 

SP 3. Bewustwording voor goed scheiden is een goed streven, Maar we weten 
ook dat er nog steeds met regelmaat afval wordt gedumpt in de verkeerde 
bakken, bv huishoudelijk afval in groen containers. Hoe zijn de 
controles/handhaving geregeld?

Tot op heden is er geen afkeur geweest van het gft 
afval (groene container). Dat betekent dat zich weinig 
tot geen vervuiling in het gft afval (groene containers) 
bevindt. 

Hart 1. Pag. 50: Aan welke eisen moet een wijk voldoen wil het in aanmerking 
komen voor een wijkuitvoeringsplan? Waarop baseert u uw inschatting 
van twee wijken? Welke wijken maken een goede kans of zijn al 
aangewezen?

Het opstellen van de transitievisie warmte (TVW) is 
inmiddels in gang gezet. Dat proces is gestart na het 
formuleren van deze begrotingsteksten. Inmiddels bent 
u op verschillende moment en op verschillende wijzen 
geïnformeerd en in gesprek gegaan over de 
transitievisie warmte. Dat is de meest recente 
informatie, waar u vanuit kunt gaan. Specifiek over het 
participatieproces heeft u een startnotitie ontvangen en 
een startgesprek gevoerd.
Pas in de loop van 2021 wordt bekend voor hoeveel 
wijken een uitvoeringsplan gemaakt wordt. Het 
genoemde aantal van twee is een inschatting.

PvdA 1. 7.2.1 Afkoppelen regenwater particulier terrein
Wat stellen we ons als doelstelling? Hoeveel oppervlak particulier terrein 
willen we:
1. Afkoppelen
2. Infiltreren (ontstenen)

Momenteel wordt het nieuwe beleidsplan voor Water 
en Riolering opgesteld, waarvan de evaluatie van het 
huidige beleidsplan onderdeel is. Tijdens de evaluatie 
van het huidige beleidsplan, het Verbreed 
Gemeentelijk Riolerings Plan (VGRP), werd zichtbaar 
dat het afkoppelen van verhard oppervlak weliswaar 
een beleidsdoelstelling is, maar dat hieraan geen (te 
monitoren) resultaten aan zijn gekoppeld. Aantallen of 
arealen zijn dan ook niet voorhanden.

PvdA 2. 7.2.2 Hemelwaterverordening 
Is het niet zo dat bij de doelen, die we ons stellen, een 
Hemelwaterverordening hoort? Zo nee, waarom niet?

Zie antwoord hierboven.
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Wat zijn de criteria waarop het college besluit, al dan niet, een 
verordening vast te stellen?

8 Programma Volkshuisvesting, Ruimtelijke ontwikkeling, Stedelijke vernieuwing – pag. 51-55
Fractie Vragen Antwoorden
CDA Er wordt wel gesteld ( pag. 51 ) 

‘De gemeente geeft behalve aan de agrarische sector als belangrijke 
economische drager, ruimte aan andere vormen van economie in het 
buitengebied passend bij de aard, schaal en gewenste kwaliteit van het 
landelijke gebied.’
Wat is de status van de nota vitaal buitengebied?

Insteek van het project Vitaal Buitengebied was losse 
(sectorale) kaders. Er is niet gekozen voor een 
integrale visie voor het gehele buitengebied. Dit was al 
met de wetenschap dat er één integrale 
omgevingsvisie ging volgen. Inmiddels zijn enkele 
kaders afgerond. Er gaan, behalve de natuur- en 
landschapsvisie geen nieuwe kaders meer volgen 
voorafgaand aan de vaststelling van de 
omgevingsvisie. 

Lokaal Blz: 51 de indicatoren laten een terugval van nieuw gebouwde woningen zien.
Wat is de oorzaak van deze terugval?
Welke acties onderneemt het college om deze terugval de andere kant op te 
doen bewegen?

Conform woonvisie hebben we tot nu toe op 4000 
woningen voor 10 jaar gericht. 2018 was een 
bovengemiddeld goed jaar en 2019 kwam uit op 
ongeveer het langjarig benodigde gemiddelde. Door de 
lange looptijd van woningbouwprojecten is het niet 
altijd een lineaire lijn van woningbouwaantallen die 
jaarlijks gerealiseerd worden. Wij doen er alles aan om 
de jaarlijkse woningaantallen toe te laten nemen. 
Daarvoor verbeteren we de samenwerking met 
corporaties en marktpartijen en zijn we samen met u 
als raad in gesprek met welke instrumenten we de 
regie verder in de hand kunnen nemen zodat we 
voldoende woningen voor iedere doelgroep en iedere 
inkomensgroep duurzaam kunnen realiseren.
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Met betrekking tot de omgevingswet wordt een andere manier van werken 
geïmplementeerd. Wanneer worden concrete acties verwacht? 
Wordt de raad hierin meegenomen?

Sinds eind 2019 heeft een projectgroep de opdracht 
om het aanvraag- en vergunningenproces in de ‘geest 
van de Omgevingswet’ in te richten. Dit nieuwe proces 
is inmiddels zover dat we ermee kunnen proefdraaien 
in de vorm van pilots. Tijdens die pilots wordt duidelijk 
hoe die ‘andere manier’ van werken eruit ziet voor de 
initiatiefnemer, de medewerkers en de ketenpartners. 
Ook wordt bekeken wat dat betekent voor bijvoorbeeld 
kennis en vaardigheden van medewerkers. In het 
opleidingsplan 2021 wordt daar aandacht aan besteed. 
We willen daarnaast in de ontwerp-omgevingsvisie op 
hoofdlijnen het een en ander opnemen over onze 
dienstverlening en participatie
Zoals met u is gecommuniceerd zal de ontwerp-
omgevingsvisie eind dit jaar aan u worden voorgelegd.

SP Voor twee wijken wordt in 2021 een wijkuitvoeringsplan gemaakt. Op welke 
wijze worden de betreffende bewoners hierbij betrokken? (zie ook de vraag 
onder 1)

Zie beantwoording vraag 1 van Hart bij programma 7.

Financiële informatie programmaplan – pag. 56-58
Fractie Vragen Antwoorden
Lokaal Blz. 57: welke maatregelen worden getroffen ter beheersing van de kosten 

jeugdzorg en ggz?
Indien deze op dit moment nog niet bekend zijn, wanneer worden deze 
verwacht?
Wordt de raad hier actief in meegenomen?

Binnen de regio Noordoost Brabant zijn er diverse 
maatregelen getroffen voor de beheersing van de 
kosten zo geven we regionaal uitvoering aan de 
transformatieopgave, hebben we lokaal geïnvesteerd 
in een POH GGZ en gaan we vanaf 2021 op een 
nieuwe manier inkopen. Waarbij de toegang een 
cruciale rol krijgt in de toekenning van hulp. 
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Tevens is lokaal geïnvesteerd in een dashboard zodat 
er inzicht is in de hulp die wordt toegekend vanuit de 
toegang.

SP Prestatieafspraken, woningbouwversnelling, vitaal wonen voor senioren, 
vernieuwende woonvormen. Veel mooie woorden, maar wanneer kunnen we 
daarvan de concrete voorstellen tegemoet zien?

De prestatieafspraken met de woningcorporaties zijn 
voor de gemeente een heel belangrijk instrument voor 
de realisatie van de volkshuisvestelijke opgaven uit de 
Woonvisie. Sinds de realisatie van de Woonvisie in 
2018 wordt de raad geïnformeerd over de inhoud van 
deze prestatieafspraken. De prestatieafspraken voor 
2021 worden na ondertekening ter info aan de raad 
gestuurd.
De woningbouwversnelling heeft dit jaar geleid tot het 
Plan van Aanpak Woningbouwversnelling waarin reeds 
diverse voorstellen aan de raad zijn voorgelegd. 
Inmiddels heeft ook een Beeldvormende avond over 
Woningbouwregie plaatsgevonden. Momenteel wordt 
er een vervolgavond met de raad gepland. Naar 
aanleiding daarvan zal het bestuur met nieuwe 
voorstellen richting de raad komen.
Vitaal Wonen voor Senioren omvat diverse acties die 
erop zijn gericht om het wonen voor senioren zowel in 
de thuis situatie (Langer Thuis, Mantelzorgwoningen) 
als in vernieuwende woonvormen te verbeteren. In de 
RIB Wonen wordt de raad hierover geïnformeerd.
Vernieuwende woonvormen omvat een diversiteit aan 
woonvormen zoals bijvoorbeeld Tijdelijke woningen, 
Tiny Houses, Ecologisch Wonen, Collectief Particulier 
Opdrachtgeverschap (CPO) en vernieuwende 
geclusterde woonvormen. In de RIB Wonen wordt de 
raad geïnformeerd over de stand van zaken. Niet op 
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alle onderdelen zal nieuw beleid nodig zijn. Of en 
wanneer we met voorstellen bij de raad komen is 
daarom nu nog niet te zeggen. 

PARAGRAFEN

Paragraaf Lokale heffingen – pag. 60-62
Fractie Vragen Antwoorden
CDA Meierijstad heeft, vergeleken met omliggende gemeenten, één van de laagste 

woonlasten per meerpersoonshuishoudens. Hoe is deze score als de extra 
OZB verhoging wordt doorgevoerd? Ga er hierbij van uit dat de lasten van de 
omliggende gemeenten gelijk blijven.

Deze analyse kan op dit moment nog niet worden 
gemaakt. De concept OZB tarieven Meierijstad 2021 
zijn nu nog niet beschikbaar (eerst rondom 20 oktober). 
Naast de taakstelling van + 2% indexering en +2% 
meeropbrengst en + € 100K (ter delging van de 
proceskosten) hebben wij ook nog te maken met de 
ontwikkelingen van het WOZ-areaal. In de tweede helft 
van oktober 2022 worden op basis van  dan de meest 
actuele WOZ-waardeontwikkelingen de concept 
tarieven OZB 2021 berekend.

Daarnaast geldt dat de rangorde bij de woonlasten 
naast de OZB woningen ook wordt bepaald door de 
rioolheffing woningen en de afvalstoffenheffing. Deze 
tarieven 2021 zijn ook eerst rond 20 oktober 
beschikbaar.

Onze reactie is nu om het antwoord op deze vraag uit 
stellen tot het verschijnen van de COELO atlas 2021 
(medio maart 2021). Dan beschikken wij  betreffende 
Meierijstad en alle naburige gemeenten over een 
wetenschappelijk gefundeerd, objectief en actueel 



Zaaknummer 1948343654 Pagina 49 van 63 datum 13-10-2020

beeld. Wij zeggen hierbij toe deze informatie en 
analyse via een raadsinformatiebrief met de raad te 
delen.

SP Reclamebelasting deels afgeschaft. Toch post gelijk gebleven. Hoe strookt dit 
met elkaar

Bij invoering van de BIZ centrum Veghel (eerst na 
instemmend  raadsbesluit en na geconstateerd 
voldoende draagvlak bij de bijdrageplichtigen) start met 
ingang van belastingjaar 2021 de heffing en inning van 
de BIZ. Bij raadsbesluit (begin 2021) zal dan met 
ingang van begrotingsjaar 2021 de verordening 
reclamebelasting Veghel met terugwerkende kracht 
worden ingetrokken. Bij die gelegenheid vindt er dan 
ook een analoge begrotingswijziging plaats.

Paragraaf Weerstandsvermogen en risicobeheersing – pag. 63-72
Fractie Vragen Antwoorden
CDA De structurele exploitatieruimte is nog maar 0,10% en dat is flink lager dan 

voorgesteld in de programmabegroting van vorig jaar en daarnaast zorgelijk. 
De gemeente heeft dus nauwelijks structurele ruimte om tegenvallers of 
tekorten op te vangen in de huidige begroting. Welke ontwikkeling verwacht u 
van dit getal na 2021 (welk percentage)?

Op basis van de primitieve begroting is de structurele 
exploitatieruimte voor 2022 berekend op 1,25%, voor 
2023 op 1,48% en voor 2024 op 0,81%.

CDA pag 69 Weerstandsratio
Het weerstandsratio is met 0,1 punt naar beneden gezakt in de 
meerjarenbegroting tot 2024 in vergelijking met de begroting 2020.
Is daar 1 duidelijk belangrijke reden voor aan te geven?

Er is niet 1 belangrijke reden voor aan te geven. Het 
betreft hier een actualisatie van de prognose waar een 
jaar verschil in zit. In deze periode zijn diverse (raads-) 
besluiten geweest welke invloed hebben op de hoogte 
van de weerstandscapaciteit. Daarnaast zijn ook de 
risico’s geactualiseerd.

CDA Pag 68 Weerstandscapaciteit
De algemene reserve risico’s grondexploitatie blijft gelijk.

In 2017 heeft de commissie BBV dwingend 
voorgeschreven op welke momenten er
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Waarom wordt er geen geld meer gestort in deze reserve? tussentijdse winstnemingen verricht moeten worden. 
Dit heeft er toe geleid dat in 2017 een tussentijdse 
winstneming is verricht van € 16,7 miljoen. Bij
de afweging van het risicoprofiel en risicoreserve van 
het grondbedrijf is eerder aangegeven dat
het wenselijk is om voldoende middelen beschikbaar te 
hebben om risico's op te kunnen vangen.
Om de beheersing van risico's beter inzichtelijk te 
maken is voorgesteld om de tussentijdse
winstneming te storten in een bestemmingsreserve 
risico's grondexploitatie. Bij de begroting 2020 is de 
bestemmingsreserve omgezet in een algemene 
reserve. Samen met de algemene risicoreserve zijn 
momenteel voldoende middelen beschikbaar voor 
afdekking van de risico’s.

CDA pag. 71 grondexploitatie
Het percentage zal komende jaren dalen naar 49%

Waarom is dit percentage dit jaar gestegen van 45% naar 49%

De verwachting is dat het percentage de komende 
jaren zal dalen naar 22% (zie toelichting blz. 71).

Bij de berekening voor 2021 is abusievelijk een 
geraamde boekwaarde per 1 januari 2021 gehanteerd, 
terwijl dit (net als in 2020) de geraamde boekwaarde 
per 31 december 2021 moet zijn om een juist vergelijk 
te kunnen maken. Wanneer we deze 
berekeningssystematiek gelijk schakelen, komt het 
percentage voor 2021 op 41%. 

Lokaal Blz.: 71 Het kengetal grondexploitaties laat een stijging zien ten opzichte van 
de begroting 2020 en slechts een daling met 1 % ten opzichte van de 
jaarrekening 2019. Ondanks de vele grondverkopen in 2020 een hele 
beperkte daling komt niet logisch over.
Wat is de reden dat dit kengetal stijgt ten opzichte van de begroting 2020?

Zie beantwoording vraag CDA.
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Wat is de reden dat dit kengetal slechts 1 % daalt ten opzichte van de 
jaarrekening 2019?

VVD Het risico voor de financiële nadelen als gevolg van de pandemie wordt 
geschat op 563K, waarom reserveren we dan 1 miljoen voor 2021 en 2022?

Het is nog altijd onduidelijk met welke financiële 
consequenties we geconfronteerd zullen gaan worden. 
Het risico is gebaseerd op ramingen medio juni 2020. 
Door de ‘verlenging’ van de pandemie hebben wij uit 
voorzichtigheid voor 2021 en 2022 incidentele 
budgetten geraamd om extra kosten te kunnen dekken. 
Het blijft een onzekere raming.

SP Verleggen Rembrandtlaan gepland voor 2019. Wanneer wel? Voortzetting van de planvorming en daadwerkelijke 
uitvoering van een aanpassing van de Rembrandtlaan 
is afhankelijk van het verloop van de procedure van het 
provinciaal inpassingsplan N279 Veghel-Asten bij de 
Raad van State en het onderzoek naar alternatieven 
voor het MER Verbindingsweg N279-
Bedrijventerreinen.

Hart Pag. 64 tot en met 66: Is er een legenda of toelichting bij de risicoscores? En 
tot welk cijfer reikt de schaal?

Een uitgebreide toelichting is opgenomen in de 
vastgestelde beleidsnota weerstandsvermogen en 
risicobeheersing. Om een risico te kunnen analyseren 
en beoordelen moeten we de kans op het risico 
bepalen en de financiële gevolgen van het risico 
uitdrukken. Door vervolgens beide klassen (kans x 
gevolg) met elkaar te vermenigvuldigen, is de uitkomst 
de risicoscore (1-25). In onderstaande matrix komen 
de scores naar voren.

 1 2 3 4 5     
              
Gevolg
     
   Kans 

x <
€25.000

€ 25.000  
    < x > 

€100.000

€ 100.000  
  < x > 

€500.000

€ 500.000   
 < x > 

€1.000.000

x >       
  € 

1.000.000
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5 75 – 90 % 5 10 15 20 25
4 50 – 75 % 4 8 12 16 20
3 25 – 50 % 3 6 9 12 15
2 10 – 25 % 2 4 6 8 10
1   1 – 10 % 1 2 3 4 5

Paragraaf Onderhoud kapitaalgoederen – pag. 73-79
Fractie Vragen Antwoorden
CDA pag. 79 Kwaliteit

Het totale aantal speelplekken zal verminderen
Het aantal speelplekken is met 25 plekken toegenomen sinds 2019.
Hoe moet ik deze vermindering van speelplekken zien?

Het klopt dat het aantal speelplekken in 2019 juist is 
toegenomen ten opzichte van de aantallen die in het 
beleidsplan worden aangegeven. Dit terwijl het de 
bedoeling is om het aantal speelplekken juist te 
verminderen de komende jaren, zoals is vastgesteld 
door de raad in november 2019.
Dit heeft verschillende oorzaken. Zo zijn er door 
bewoners in het kader van burgerparticipatie of via een 
leefbaarheidsverzoek nieuwe speelplekken gecreëerd 
hebben, bijvoorbeeld in het Julianapark te Veghel, in 
het Molenpark te Erp, bij de molen in Schijndel 
(Pegstukken) en drie trimbanen (Foodark, Geerbos en 
in ’t Hurkske). Ook zijn er in de afgelopen jaren een 
aantal nieuwbouwwijken opgeleverd waar ook 
speelvoorzieningen voor de nieuwe bewoners zijn 
aangelegd, zoals bijvoorbeeld bij de Poolster, 
Geronimoplein in Eerde en in Veghels Buiten. Tot slot 
zijn de speelplekken bij sportclubs in Meierijstad, die 
op grond van de gemeente staan, toegevoegd aan ons 
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bestand, omdat wij daar als gemeente voor de 
veiligheid verantwoordelijk zijn.
Voor de speelplekken die aangelegd worden in het 
kader van een leefbaarheidsverzoek of bij een 
sportclub is de gemeente verantwoordelijk voor de 
veiligheid, maar deze plekken worden niet op kosten 
van de gemeente vervangen. Wij inspecteren die 
alleen jaarlijks en daarom worden ze meegeteld.
De afgelopen twee jaar zijn wel degelijk speelplekken 
verwijderd of worden binnenkort verwijderd. Wij 
verwijderen alleen speelplekken of speeltoestellen die 
onveilig zijn. Er worden niet actief speelplekken 
verwijderd. Hier gaat een uitgebreid 
communicatietraject met de bewoners aan vooraf. Ook 
worden soms minder speeltoestellen teruggeplaatst of 
alleen een onveilig toestel verwijderd. Op dit moment 
wordt het nieuwe beheerplan voor de speelplekken in 
Meierijstad opgesteld. Hierin krijgen wij beter inzicht in 
essentiële speelplekken en minder essentiële 
speelplekken, waardoor de keuze in de toekomst voor 
het verwijderen van afgekeurde speelplekken 
duidelijker is en beter te communiceren met bewoners. 
De behoefte aan speelplekken is echter groot, zo blijkt 
uit de verzoeken via o.a. het leefbaarheidsbudget.

HIER 1. Aantal bomen is met bijna 3000 gedaald, is dit overeenkomstig met 
bomenbeleidsplan

Dit is het gevolg van een administratieve correctie. In 1 
deelgebied waren ook pootrechtbomen langs wegen 
buiten de kom opgenomen in de inventarisatie. Deze 
bomen zijn geen eigendom van de gemeente. Dit is nu 
gecorrigeerd.
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HIER 2. Schade aan “groen” als gevolg van klimaatverandering maar ten gevolge 
van corrigerende maatregelen van waterschap in zake van 
grondwaterniveau. Wordt samenwerking gezocht en corrigerende 
maatregelen ingezet?

Veel planten die in het verleden zijn geplant blijken nu 
niet bestand zijn tegen de toegenomen droogte en 
hitte. Wij zoeken de oplossing in een andere 
soortkeuze, goede grondverbetering bij aanplant en 
andere beplantingsvormen. We werken actief samen 
met de waterschappen en waar nodig worden 
maatregelen genomen.

Lokaal Blz. 75: voorziening wegen en verhardingen biedt vanwege de lage stand (€ 
6.000,--) beperkte ruimte voor extra onderhoudsactiviteiten. 
Welk extra risico lopen wij als gemeente vanwege deze lage stand?
Hoe worden incidentele extra kosten boven de € 6000,- gedekt?

Deze lage stand betekent dat er een risico bestaat dat 
de achterstand in onderhoud die in 2018 is 
geconstateerd niet in 2023 zal zijn ingehaald. Om te 
bepalen hoe groot dat risico is, is een nieuw 
wegbeheerplan in ontwikkeling. Dat zal in oktober 
gereed komen en een inzicht bieden in de ruimte die 
nodig is om te komen tot het resultaat dat in de 
beheerstrategie is geschetst.
Vooralsnog is er geen sprake van het dekken van 
incidentele kosten. Op basis van het nieuwe 
wegbeheerplan wordt een voorstel gemaakt om de 
voorziening bij te stellen. Daarmee wordt voorkomen 
dat er sprake zal zijn van incidentele kosten.

Paragraaf Bedrijfsvoering – pag. 82-85
Fractie Vragen Antwoorden
CDA In de SPP geeft u aan wat de kwantitatieve en kwalitatieve ontwikkeling is qua 

personeel. Ik zie hierbij geen getallen. 
-Wat is de kwantitatieve personeelsontwikkeling voor de komende 5 jaar?
- Als er een stijging plaatsvindt van het aantal FTE, wat zijn dan de verwachte 
kosten?

Wij hebben per atelier een inzicht gemaakt van de 
verwachte uitstroom op basis van leeftijd. De getallen 
zijn bij de directie bekend en onderdeel van de 
bedrijfsvoering. Of er een stijging plaatsvindt is vooral 
afhankelijk van bestuurlijke keuzes (bijvoorbeeld het 
nieuwe college-akkoord t.z.t.).
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Lokaal 1. Blz. 83: informatieveiligheid: in hoeverre voldoen wij als gemeente aan de 
Baseline Informatiebeveiliging Overheid?

2. Welke acties worden hierop ondernomen?

3. Welke budgetten zijn hiervoor beschikbaar?

4. Welk risico lopen wij op het gebied van informatiebeveiliging?

1. We hebben een gap-analyse uitgevoerd waaruit 
blijkt dat we gemiddeld 60% van de BIO-
maatregelen hebben uitgevoerd.

2. Aan de hand van risico analyses wordt gekeken 
welke acties per jaar opgepakt worden. Bij deze 
afweging word gekeken naar de hoogte van het 
risico en de investering in tijd en financiële 
middelen. De acties die in 2020 zijn en worden 
uitgevoerd zijn op het gebied van bewustwording, 
technische en procedurele verbeteringen.

3. Er is niet 1 specifiek budget beschikbaar voor 
Informatieveiligheid. Voor bewustwording is budget 
geoormerkt bij P&O. Bij ICT is een deel van het 
budget geoormerkt voor technische en 
organisatorische maatregelen met betrekking tot 
Informatieveiligheid. Voor de invoering van BIO 
maatregelen wordt per maatregel bekeken of er 
extra middelen nodig zijn en aangevraagd als dit 
nodig is.

4. Risico’s op het gebied van Informatieveiligheid zijn 
onder andere:

-          bedrijfscontinuïteit komt in het geding;
-          gegevens komen in verkeerde handen;
-          integriteit gegevens zijn niet gewaarborgd.
De gevolgschade hiervan kan zijn:  
-          het vertrouwen van burgers en bedrijven in  
           de gemeente loopt schade op;
-          financiële schade;
-          schade aan democratische processen.
De gemeente Meierijstad zet serieus in op de 
technische, juridische en gedragsaspecten van 
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Blz. 84: key control dashboard. Hoe ziet dit dashboard eruit?
Wordt de raad actief betrokken bij de inrichting van dit dashboard?
Wordt dit dashboard periodiek gedeeld met de raad?
Indien ja, hoe vaak?  Indien nee, waarom niet?

Informatieveiligheid. Het volledig uitsluiten van risico’s 
op het gebied van Informatieveiligheid is echter niet 
mogelijk. Door de implementatie van de BIO 
maatregelen worden de risico’s verkleind en 
beheersbaarder. Ook voert Meierijstad elk jaar een 
pentest uit en organiseert zij bewustwordingsacties om 
de medewerkers bewust te maken van dit onderwerp. 
Het gedrag van medewerkers is erg belangrijk voor het 
verkleinen van de risico’s maar is ook meteen het 
moeilijkste om te beïnvloeden.

Key control dashboard is een instrument dat de 
organisatie gebruikt voor de beschrijving van de 
processen en het uitvoeren van de interne controle, 
risicobeheersing etc. De naam dashboard is daarbij 
wat verwarrend, het is namelijk niet echt een 
dashboard, maar bevat de processen en geeft inzicht 
in de risico’s binnen de processen. Omdat dit 
instrument vooral gericht is op de interne 
bedrijfsvoering wordt dit niet gedeeld met de Raad. Het 
is een gedetailleerd instrument. 

Paragraaf Verbonden partijen – pag. 86-121
Fractie Vragen Antwoorden
Lokaal Blz. 89; Veiligheidsregio Brabant Noord. We doen een substantiële bijdrage 

aan deze verbonden partij. Er worden kosten voor doorontwikkelingen ten 
laste van de reservepositie van de VR gebracht.
Is door de VR inzichtelijk gemaakt om hoeveel kosten het gaat?

De kosten van de doorontwikkeling zijn niet als aparte 
activiteit in de begroting 2021 van VRBN vermeld maar 
zijn in de hele begroting verweven. Indien kosten 
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Er wordt niet inzichtelijk gemaakt wat het verloop van het eigen 
vermogen/reservepositie van de VR is
Welk risico lopen wij als gemeente op extra kosten als gevolg van de 
doorontwikkeling?

Blz. 95: de ODBN heeft een weerstandsratio dat onder de gestelde norm is.
Wat is het risico dat de deelnemers een extra bijdrage moeten doen vanwege 
het beperkte weerstandsvermogen van ODBN?

worden gemaakt komen ze ten laste van de Reserve 
Doorontwikkeling VR.  
De stand van de Reserve Doorontwikkeling VR is per            
31-12-2020 € 2.217.594.  In begroting 2021 van VRBN 
staat op pag. 53 : “De reserve Doorontwikkeling 
Veiligheidsregio is om incidentele uitgaven uit het 
Beleidsplan 2020-2023 te financiering. Eind 2023 zal 
de stand van deze reserve € 0,-- zijn. Omdat nog niet 
bekend is in welke jaren deze uitgaven plaatsvinden, 
zijn de uitgaven in deze begroting niet geraamd. In het 
jaar dat de uitgaven plaatsvinden onttrekken we deze 
aan de reserve. “  Omdat deze uitgaven ten laste van 
een reserve komen hebben ze dus  geen invloed op 
het resultaat van de begroting. 
In de begroting 2021 van VRBN wordt op de  pagina’s            
53 en 54 het verloop van reserves en voorzieningen 
vermeld van 31-12-2020 tot en met 31-12-2024. 
Omdat ze niet als (financieel) risico in de begroting 
2021 van de VRBN zijn benoemd zijn vooralsnog geen 
extra kosten van de doorontwikkeling van de VR 
bekend.

Dat klopt inderdaad. De weerstandsratio voldoet met 
0,84 inderdaad nog niet aan de gewenste ratio van 
minimaal 1,0, maar de ODBN acht voor nu deze ratio 
acceptabel. Zeker als we naar andere financiële 
parameters van de organisatie kijken. Dan zien we 
namelijk dat de financiële stabiliteit van de organisatie 
toeneemt. Tevens is er een structureel positief 
begrotingssaldo van ruim €100.000 in alle vier de 
begrotingsjaren waarbij geen beroep wordt gedaan op 
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Blz. 99: de vermogenspositie van de GGD laat een dalend patroon zien.
Welk risico lopen wij als gemeente op het doen van een extra bijdrage als 
gevolg van een afnemend eigen vermogen?

de algemene reserve. Er is voorgesteld om het saldo 
bij de jaarrekening te storten in de Algemene reserve, 
waardoor (bij een ongewijzigd risicoprofiel) de 
weerstandsratio toeneemt tot een ratio van boven de 
streefwaarde van 1. Natuurlijk streeft men er
de komende tijd naar om de risico’s zoals deze nu in 
het profiel naar voren komen te beperken, te
verlagen of misschien zelfs helemaal weg te kunnen 
nemen. 
Het risico dat de deelnemers een extra bijdrage 
moeten doen vanwege het weerstandsvermogen is 
gering.

Op 8 oktober zijn gemeenteraadsleden per brief door 
het bestuur van AB geïnformeerd over de financiële 
gevolgen van de coronacrisis. Daarin staat al veel 
informatie, waaronder dat de GGD alle directe en 
indirecte gevolgkosten van de Coronacrisis kan 
declareren bij het ministerie van VWS. Een verhoging 
van de gemeentelijke bijdrage wordt daarom ook niet 
verwacht.

Hart Bij diverse verbonden partijen ontbreekt een opgave van vreemd en eigen 
vermogen en van het resultaat. Wat is daarvan de reden?

De saldi van de vermogens en resultaat ontvangen we 
vaak alleen op basis van de jaarrekeningen. Deze zijn 
nu niet beschikbaar.

Paragraaf Grondbeleid – pag. 122-124
Fractie Vragen Antwoorden
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HIER 1. In programmabegroting 2020 is grondcomplex 8311, Veghel- ’t Ven voor 0 
in de lijst gezet. In de begroting van 2021 voor NW 449000 euro. Wat is 
daarvan de reden

Dit verschil wordt veroorzaakt door een negatieve 
winstneming. Op basis van de actuele regels uit het 
BBV heeft bij de jaarrekening 2019 een correctie 
plaatsgevonden van een teveel aan winst die in 
eerdere jaren is genomen. Vandaar dat het resultaat is 
gestegen.

SP 1. Is Molenakker II in Erp nog steeds in beeld? Zo ja, wat is dan de stand van 
zaken en het perspectief?

Begin 2021 zal de prognose van de behoefte naar 
bedrijfskavel bekend zijn. Afhankelijk van de uitkomst 
hiervan kan de verdere planontwikkeling van 
Molenakker II in Erp worden vervolgd.

Hart 1. Pag. 122, derde alinea: Er is een sterke vraag naar bedrijfsgrond, schrijft u. 
Tegelijkertijd stijgt de grondexploitatie in 2021 naar 49% (pag. 70). Hoe zijn 
beide feiten te rijmen?

Zie beantwoording bij de vraag van CDA bij de 
paragraaf weerstandsvermogen.

PvdA 1.Voor 6 grondcomplexen is een negatieve waarde opgenomen ter grootte 
van 1,4 n?

Het klopt dat een aantal complexen een verlies laten 
zien. Dit verwachte verlies is niet in 2020 ontstaan. Al 
meerjarig hebben een aantal van deze complexen een 
geprognosticeerd verlies.

FINANCIEN

Van kadernota naar begroting – pag. 126-127
Fractie Vragen Antwoorden
SP Risico’s corona 1 miljoen. Is dit bedrag niet veel te laag geraamd en wie wordt 

de dupe van deze crisis?
Dit is geen technische vraag. 

Ontwikkelingen bestaand beleid – pag. 128-132
Fractie Vragen Antwoorden



Zaaknummer 1948343654 Pagina 60 van 63 datum 13-10-2020

CDA Om aan de wettelijke termijnen van de wet WOZ te kunnen voldoen moet er 
137.000 per jaar worden begroot voor inhuur en uitbreiding FTE. Wat gaat u 
er aan doen om dit aan te pakken? We moeten ons uiteraard houden aan de 
wettelijke termijnen maar dit is weggegooid geld en ik mag aannemen dat u 
hierover een klacht indient bij de VNG? Wellicht kan die een poging doen bij 
de minister om de wettelijke termijnen op termijn te verlengen? 

De uitbreiding FTE is een vaste invulling van capaciteit 
die al vanaf 2017 werd ingehuurd. Niet alle 
werkzaamheden hebben jaarlijks dezelfde omvang 
(bijvoorbeeld het aantal bezwaarschriften of incidentele 
aanpassingen in de uitvoeringsregels). Daarom wordt 
een deel van de capaciteit, indien nodig, flexibel 
ingevuld door middel van inhuur. De uitvoering van de 
Wet WOZ is een wettelijke taak van de gemeente, 
waarvoor binnen de Algemene uitkering ook een 
vergoeding wordt verstrekt voor het gebruik dat de 
afnemers, (Belastingdienst en waterschappen). Het 
betreft een jaarlijkse cyclus van werkzaamheden en de 
wettelijk gestelde termijnen zijn er op afgestemd dat 
deze werkzaamheden ook binnen die jaarlijkse cyclus 
worden uitgevoerd.

VVD 1.Er wordt 1,5 fte formatie WOZ gevraagd, hoeveel formatie is er nu? 8,4 fte 
VVD 2.Er wordt een structureel inhuurbudget gevraagd WOZ, waarom niet 

structureel Fte en geen inhuur?
Niet alle werkzaamheden hebben jaarlijks dezelfde 
omvang (bijvoorbeeld het aantal bezwaarschriften of 
incidentele aanpassingen in de uitvoeringsregels). 
Daarom wordt een deel van de capaciteit, indien nodig, 
flexibel ingevuld door middel van inhuur.

VVD 3.Er wordt een coördinator MVO gevraagd, waar liggen deze werkzaamheden 
nu?

Deze functie is een combinatie van social return en als 
werkgever kunnen voldoen aan de taakstelling om 
medewerkers met een afstand tot de arbeidsmarkt in 
dienst te nemen. Voor beide opdrachten is het voor het 
eerst dat we dit met een vaste medewerker willen 
vormgeven.

VVD 4.Voor het wegwerken van achterstanden archief worden deskundigen 
ingehuurd voor 197K per jaar, waarom wordt dit gedaan via inhuur? 

Omdat het een incidentele activiteit is. Personeel in 
dienst nemen (als het er al is op dit vakgebied) is veel 
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duurder vanwege de ww consequenties na afloop van 
het project.

Incidentele lasten en baten – pag. 134-136
Fractie Vragen Antwoorden
VVD In hoeverre kan het citymarketingbeleid in 2021 daadwerkelijk worden 

uitgevoerd in verband met de coronamaatregelen en de beperkingen die er 
zijn ten aanzien van bijeenkomsten en evenementen?

Citymarketing heeft zich dit jaar vooral gericht op het 
uitrollen van de campagne, zoals omschreven in de 
raadsinformatiebrief ‘voortgang citymarketing’ van 17 
december 2019. Ondanks de Coronacrisis is en/of 
wordt het merendeel van de in de RIB genoemde 
actiepunten gerealiseerd.  

VVD Er is voor de aanpak van recreatieparken een budget van 60.000 euro 
begroot. Is er qua besteding van dit bedrag een onderverdeling te maken in 
respectievelijk uitgaven aan gebiedsontwikkeling, ondersteuning mensen 
binnen het sociale domein, handhaving/gedogen en ondermijning?

In 2020 is de besluitvorming afgerond. Het bedrag dat 
in 2021 beschikbaar is, is voor de uitwerking van het 
plan van aanpak en in die zin de ondersteuning van de 
mensen. 

Bestemmingsreserve sociaal domein – pag. 142-147
Fractie Vragen Antwoorden
HIER 1. De uitgangspunten zoals geformuleerd onderaan op pagina 143 

lijken algemene uitgangspunten en niet gerelateerd aan de 
bestemmingsreserve sociaal domein. Klopt dat ?

Ja dat is juist. 

HIER 2. Op pagina 143 wordt onder wonen geschreven dat middelen sociaal 
domein ook ingezet kunnen worden ingezet voor het levensloopbestendig 
maken van woningen voor inwoners die nu in de maatschappelijke opvang 
zitten.
Wat wordt verstaan onder levensloopbestendig ?
Is dit alleen voor deze doelgroep van toepassing ?

De betreffende zin over levensloopbestendigheid slaat 
niet terug op voorgaande tekst. De transformatie is 
gericht op alle bestaande woonvormen. 
Levensloopbestendig betekent in deze context het 
streven bestaande woningen zo aan te passen dat 
mensen er zo lang mogelijk (een leven lang) kunnen 
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Waarom is dat voor deze doelgroep meer nodig dan andere doelgroepen 
?

blijven wonen. Een woning moet dan veilig, 
comfortabel en toegankelijk zijn. Bij 
nieuwbouwwoningen wordt hier inmiddels via het 
bouwbesluit in voorzien. Het is één van de 
mogelijkheden om middelen voor in te zetten. Een 
nadere uitwerking en prioritering moet nog worden 
opgesteld.

HIER 3. Op pagina 143 staat aangegeven dat in 2021 meer dan 2 miljoen euro 
onttrokken wordt aan de reserves. Niet aangegeven is waarvoor. Ook 
pagina 140 boven aan biedt geen duidelijkheid.
Graag concrete toelichting 

De nieuwe onttrekkingen bij de begroting 2021 staan 
vermeld bij programma 6 sociaal domein – 
ontwikkelambities (blz. 47) d.w.z. € 1 miljoen voor 2021 
en 2022. Het bedrag van € 25k is in de begroting 2021 
opgenomen bij financiën - bestaand beleid (blz. 128) 
en is bedoeld als dekking voor de kosten digitale 
toegankelijkheid m.b.t. inclusie.

HER 4. Op pagina 143 wordt bij laaggeletterdheid gesproken over incidentele 
middelen ten gunste van de LEA/3O samenwerking.
Welke bedragen voor welke verbetering ?

Het meerjarig bestedingsplan voor de 
bestemmingsreserve sociaal domein kan worden 
opgebouwd uit diverse onderwerpen, waaronder 
aansluiting onderwijs-jeugdhulp en onderwijs-
arbeidsmarkt (beide thema’s uit de Lokaal Educatieve 
Agenda Meierijstad). Beoogd wordt beide aansluitingen 
te verstevigen. Hiervoor zetten we bestaande 
(incidentele) budgetten in.
Mochten er plannen worden ontwikkeld waarbij een 
beroep gedaan moet worden op de 
bestemmingsreserve Sociaal Domein, worden deze 
integraal afgewogen bij de Kadernota 2022.
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BIJLAGEN

Bijlagen. Lasten en baten per taakveld – pag. 158-160
Fractie Vragen Antwoorden
Hart 1. Pag. 159: Hart wil graag weten hoe hoog de bijdragen zijn voor de 

Verspillingsfabriek en/of andere activiteiten om verspilling tegen te gaan. Ze 
zijn een onderdeel van taakveld 3.3, maar daarin zijn ook andere uitgaven 
opgenomen. Daarom: hoe hoog zijn de genoemde bijdragen?

Vanuit taakveld 3.3 is er geen andere inzet van 
middelen om verspilling van voedsel tegen te gaan dan 
via de inzet op het Circular Food Center. De gemeente 
Meierijstad ondersteunt het Circular Food Center 
(voorheen Innovatie Centrum Circulair) via de stichting 
Samen Tegen Voedselverspilling. Hierin zijn eerdere 
initiatieven tegen voedselverspilling opgegaan en er 
wordt niet in een bedrijf geïnvesteerd. 
In de RIB over de Regio Deal Noordooost Brabant van 
18 augustus 2020 kunt u meer lezen over de inhoud en 
achtergrond van de Regio Deal en het Circular Food 
Center.  


